

လောကကို ရှုကျင့်သူ

ရေပြင်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ တံလျှပ်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ ဤအတူ(ခန္ဓာငါးပါး ဟူသော) လောကကို ရှုကျင့်သူကို သေမင်းသည် မမြင်နိုင်။ ဤသို့ ရှုသောသူသည် သေခြင်းကင်းရာ နိဗ္ဗာန်ကို မျက်မှောက်ပြုကြကုန်၏။ ထိုသူတို့အား နောက်တစ်ကြိမ် ပဋိသန္ဓေနေ၍ သေရခြင်းသည် မရှိ တော့ပြီ။

လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်

ဘားအံမြို့ရှိ ဇွဲကပင်အားကစားကွင်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ဘားအံမြို့နှင့် မော်လမြိုင်မြို့တို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဘားအံမြို့ရှိ ဇွဲကပင်အားကစားကွင်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့တွင် ခရီးစဉ်၌ လိုက်ပါ လာသည့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ အရှေ့ တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ကရင် ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ ဇွဲကပင်အားကစားကွင်း အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး အနေများနှင့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ သည်။

ဦးစွာ အားကစားကွင်းရှင်းလင်းဆောင်၌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးစိုးလွင်တို့က ဇွဲကပင်အားကစားကွင်းအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အားကစားကွင်းသည် ပြည်နယ်အဆင့်နှင့် လျော်ညီရမည်ဖြစ်ပြီး နောင်တွင် တိုးတက်လာမည့် လူဦးရေတို့ကိုပါ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ☆

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရုပ်သေးသမားနှင့် ဇာတ်သမား ပြန်လျှင် အဟုတ်ရှေးစကားနှင့် မှတ်သားစရာများ ကျန်ရမည်

မွေးရာပါအုများ ဝမ်းဗိုက်အပြင်သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကလေးငယ်ကို စစ်ထွန်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ အောင်မြင်စွာ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆောင်ရွက်ပေးခဲ့



ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ပင်လယ် ရေကြောင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာသို့ ပို့ကုန်များ တိုးတက်တင်ပို့လျက်ရှိ

ကြေးမုံ

ကျေးလက်ဒေသပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးရေး

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်နေရာအကျယ်အဝန်းအရ ကျေးလက်ဒေသများသည် အကျယ်ပြန့်ဆုံးဖြစ်သလို နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်များတွင် နေထိုင်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ခေတ်အဆက်ဆက် အစိုးရများလက်ထက်မှ ယနေ့ထက်တိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။ ယခင်က ဖွံ့ဖြိုးမှုနိမ့်ကျခဲ့သော ကျေးလက်ဒေသများသည် ယခုအခါ သိသာစွာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာသော်လည်း ဖွံ့ဖြိုးမှုနိမ့်ကျသော အချို့ကျေးလက်များလည်း ရှိနေသေးပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသော နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ပြည်သူများအတွက် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်စီးပွားတိုးတက်ရေးသာမက နိုင်ငံစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းမှ အဓိကအထောက်အကူပြုလျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအဖွဲ့အစည်း၏ အစီအစဉ်အရ အစားအသုံးအဆောင်များ ပြင်ဆင်မှုများနှင့် ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းက “နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်နယ်များနှင့် အခြားဖွံ့ဖြိုးမှု နောက်ကျနေသေးသည့် ဒေသများ တစ်ပြိုင်တည်းဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် ကျေးလက်ဒေသပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ပေးကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကျေးလက်ဒေသများသည် စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံပြီး နိုင်ငံအတွက် အဓိကကျသည့် မှန်သော်လည်း စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်ခဲ့၍ အချို့ဒေသများတွင် ကျေးလက်များကို စွန့်ခွာ၍ ပြောင်းလဲလုပ်ကိုင်လာမှုများရှိလာပါသည်။ လူတို့သာမက ရေကြည်ရာ မြက်နုရာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်လေ့ရှိရာ ကျေးလက်မှ မြို့ပြများသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင် လုပ်ကိုင်မှုများ တစ်စတစ်စများပြားလာသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အမှန်တကယ်တွင် ကျေးလက်ဒေသများ ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပါက ရွှေ့ပြောင်း အခြေချမှုလျော့နည်းပြီး ကျေးလက်ဒေသများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ကာ နိုင်ငံစီးပွားရေးလည်း မြင့်မားတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျေးလက်ဒေသ ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအားမြင့်မားခြင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်ထွန်းခြင်း၊ ဈေးကွက် ဝင်ထုတ်ကုန်များ ပိုလျှံစွာထွက်ရှိခြင်း၊ ကွဲပြားခြားနားသည့် ထုတ်လုပ်မှုပုံစံနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများစွာပေါ်ထွန်းလာခြင်း စသည်တို့ဖြစ်ပေါ်လာရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ဒေသအလိုက်သင့်လျော်သည့် လယ်ယာပြင်ပလုပ်ငန်းများ၊ စွန့်ခွာတတ်မှု အခွင့်အလမ်းများ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် မူဝါဒများတွင် ပါဝင်နိုင်စွမ်း မြင့်မားလာရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျေးလက်ဒေသပြည်သူများသည် အဆိုပါအခွင့်အလမ်းများနှင့် အကျိုးစီးပွားများကို ရရှိမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ကျေးလက် ဒေသစီးပွားရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးမှုကျယ်ပြန့်လာပြီး ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးသောကျေးလက်ဒေသ များဖြစ်လာမည်။

ကျေးလက်ဒေသများ ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးခြင်းဖြင့် မြေယာပိုင်ဆိုင်မှု၊ နည်းပညာ အသုံးပြုမှု၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ စွမ်းဆောင်နိုင်မှု၊ မြို့ပြရောက်လုပ်သားများ မိမိတို့နေရင်းဒေသများသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့လာပြီး ကျေးလက်ဒေသများ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် လူမှုစီးပွားနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပြီးပြည့်စုံမှုတို့ ရရှိလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကျေးလက်ဒေသပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သောက်သုံးရေနှင့်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိ ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အရင်းမပျောက် မတည်ငွေများထူထောင်ပေးခြင်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း၊ ကျေးလက်သန့်ရှင်းရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုမှ ကာကွယ်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများက ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် အိမ်တွင်းမူကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို နည်းပညာ၊ အရင်းအနှီး၊ ဈေးကွက်ရရှိရေး တို့ပါ ညှိနှိုင်းပေးခြင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထို့အပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရန်၊ ငွေကြေးမတည်ငြိမ်မှုကြောင့် ရိုက်ခတ်လျက်ရှိသည့် အကျိုးဆက်များမှ ကာကွယ်နိုင်ရန်၊ ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ရေးအတွက် ဈေးကွက် လိုအပ်ချက်နှင့် ပြည့်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှု ဟန်ချက်ညီစေရန်၊ ပြည်နယ်နှင့် အခြား ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျနေသေးသောဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးပြီး မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်ကွာဟမှုကို လျှော့ချပေးနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေအဖြစ် ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၄၀၀ ထူထောင်ပြီး အကျိုးတူလယ်ယာစနစ်ကို တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် မြစ်စိမ်းရောင်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစီမံကိန်းများအား ဒေသ အလိုက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကျေးလက်ဒေသများ ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာပြီး အားလုံးတန်းတူညီမျှဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်ဖြစ်၍ ကျေးလက်ဒေသ ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားလုံးပိုင်းဝန်းကြီးပမ်းဆောင်ရွက်ကြပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။ ။

၂၀၂၂ ခုနှစ် (၂၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ၏ ဦးတည်ချက်များ

- (က) အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်မြင့်မားရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- (ခ) တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်စေရန် ဖော်ထုတ်၊ ထိန်းသိမ်း၊ မြှင့်တင်ရေး၊
- (ဂ) အမိနိုင်ငံတော်ကို ချစ်မြတ်နိုးသည့်စိတ်ဓာတ် ပိုမိုထွန်းကားစေရန် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအနုပညာများကို ဖော်ထုတ် ထိန်းသိမ်းပြီး မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များသို့ လက်ဆင့်ကမ်းပေးနိုင်ရေး၊
- (ဃ) ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍမှ အထောက်အကူပြုနိုင်ရေး။

တရားမအထူးအယူခံမှုလေးမှု စီရင်ချက်ချမှတ် ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှုလေးမှု ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇ - စုစုပေါင်းတရားမအထူးအယူခံမှု လေးမှုတို့ကို စီရင်ချက်ချမှတ် ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ထိုပြင် ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှုအမှတ် ၃/၂၀၂၂ (ဧရာဝတီ)၊ ၄/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်)၊ ၅/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်)၊ ၆/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်) စုစုပေါင်းရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု လေးမှုတို့ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ (၁) ညှိ ရုံးထိုင်၍ တရားမအထူးအယူခံမှု အမှတ်၊ ၃/၂၀၂၂ (မကွေး)၊ ၁၅/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်)၊ ၄၁/၂၀၂၂ (မွန်)၊ ၂၁/၂၀၂၂ (ရန်ကုန်) သိရသည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ - နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇ - ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့အလယ်ပိုင်းတွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကယုလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် မှ တိမ်ထူထပ်နေသည်။ မိုး/လေ

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၂၁,၅၀၀	၂၁,၅၀၀	၁	၂၁,၅၀၀
TMH						၂,၇၅၀	၂,၇၅၀	၀	၀
FMI	၉,၄၀၀	၉,၄၀၀	၈၅	၇၉၉,၀၀၀	EFR	၂,၇၅၀	၂,၇၅၀	၁၄၅	၃၉၁,၅၅၀
MTSH	၃,၅၀၀	၃,၅၀၀	၇,၀၀၃	၂၄,၅၀၀,၃၅၀	AMATA	၅,၀၀၀	၅,၁၀၀	၁၀၆	၅၄၀,၅၀၀
MCB	၇,၈၀၀	၇,၈၀၀	၅၅	၄၂၉,၀၀၀					

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၃၁.၀
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၄၇.၂
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၄၁.၃
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၄၆.၁၅
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်				
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်				
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး				

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

ကြေးမုံ

စာတည်းများချုပ်	ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊
စာတည်းများ	ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း သတင်းထောက်များ	ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	ဒေါ်ခင်ခင်ယုနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
 ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
 မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME)လုပ်ငန်းရှင်များအား ဘားအံမြို့၊ ရွှေကပင်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ ဒေသတွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

ဒေသတွင်းမှ ထွက်ရှိလာသည့် ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဒေသနှင့် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို ပိုမိုခိုင်မာစေမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား ဘားအံမြို့၊ ရွှေကပင် ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ ဒေသတွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးဝင်းရှိန်၊ ဒေါက်တာကံဇော်၊ ဦးတင်ထွဋ်ဦး၊ ဦးလှမိုး၊ ဒေါက်တာချာလီသန်း၊ ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် ကရင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ ညိုနှိုင်းကွပ်ကဲ ရေးမှူးကြီး(ကြည်း)၊ ရှေ့လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘားအံမြို့ရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြ သည်။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များအား တစ်ဦးချင်း တင်ပြဆွေးနွေး ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကရင်ပြည်နယ် အတွင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME)လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့် အခြေအနေများ၊ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စက်မှုဇုန် များနှင့် စက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ စက်မှုလုပ်ငန်းများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ချေးငွေနှင့် နည်းပညာ ထောက်ပံ့ပေးထားမှု၊ ဒေသတွင်း အောင်မြင်ပြီး အလားအလာရှိသည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ကရင်ပြည်နယ်ကုန်သည်ကြီးများ နှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဌေး၊ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောစောထူး၊ ပြည်နယ်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်း၊ ဆန်စက်လုပ်ငန်း၊ ဆီစက်လုပ်ငန်း၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ကူညီပေးနေမှုများ

အပေါ် ကျေးဇူးတင်ရှိမှု၊ ဒေသတွင်းရှိ တောင်သူများ အနေဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်ချက်များနှင့် လယ်ယာလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုမှု၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လုံလောက်စွာရရှိရန် လိုအပ်မှု၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ လိုအပ်မှုနှင့် လုပ်ငန်းများတိုးချဲ့နိုင်ရန်အတွက် မြေလိုအပ်ချက် ရှိမှု၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ရော်ဘာစိုက်တောင်သူများ အတွက် ဓာတ်မြေဩဇာများ သက်သာသောဈေးနှုန်း ဖြင့် ဝယ်ယူရရှိလိုမှု၊ စိုက်ပျိုးရေးချေးငွေများ ရရှိလိုမှု နှင့် ရော်ဘာနှင့် ပတ်သက်၍ အဆင့်မြင့်နည်းပညာသုံး စက်ရုံများလိုအပ်မှု၊ ဒေသမှ ထွက်ရှိသည့် ပြောင်းများကို

- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမူဝါဒသည် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော် က စီးပွားရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်
- ❖ ဗဟိုမှချုပ်ကိုင်သောစနစ်မဟုတ်သကဲ့သို့ စီမံကိန်းစီးပွားရေးစနစ်မဟုတ်သော ကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် မူဝါဒပိုင်းကို ကြပ်မတ်ထိန်းကျောင်းပေးခြင်းဖြစ် သဖြင့် လုပ်ငန်းများအောင်မြင်စေရေးအတွက်ကိုမူ လုပ်ငန်းရှင်များက ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရမည်
- ❖ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ရောင်းဝယ်မှုဟူ၍ရှိပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ အားကောင်းလာမှသာလျှင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးလာ မည်။ ထို့ကြောင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်
- ❖ ရောင်းဝယ်မှုတွင် ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအား မျှတမှုမရှိပါက ကုန်ဈေးနှုန်း များ ကြီးမြင့်လာမည်

ပြည်ပသို့ လွယ်ကူစွာတင်ပို့နိုင်ရေး သတ်မှတ်ချက် များအားဖြေလျှော့ပေးစေလိုမှု၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ ပိုမိုလွယ်ကူအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဘားအံမြို့တွင် ကုန်စည်ခိုင်း၊ ပွဲရုံ၊ ကားကြီးကွင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ပေးစေလိုမှု၊ ရေကြီးရေလျှံမှုများ မရှိစေရေးအတွက် သံလွင်မြစ်ကမ်းနံဘေးရှိ ပိတ်ဆို့နေသည့် တူးမြောင်း များကို ပြန်လည်တူးဖော်ပေးစေလိုမှု စသည်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ တင်ပြဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ထိုနောက် လုပ်ငန်းရှင်များ၏ တစ်ဦးချင်း ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီးများက ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးကြပြီး ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် လုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးထိခိုက်ခဲ့မှု ဖြစ်စဉ်များအပေါ် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် သင်ခန်းစာယူဆောင်ရွက် ကြရန်လိုအပ်မှု၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အပေါ် ကန့်သတ်ချက်များ များစွာဖြေလျှော့ပေး ထားမှု၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည့် ဖြစ်သော်လည်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများ ရှိနေသေးသည်ဖြစ်၍ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုကို ပိုင်းဝန်းတိုက်ဖျက်ကြရန်လိုအပ်မှု၊ ကရင်ပြည်နယ် သည် ကော်ဖီသီးနှံကို အဓိကသီးနှံအဖြစ် စိုက်ပျိုးပြီး

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအတွက် လိုအပ်သည့် သွင်းအားစု များကိုလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိမှု စသည်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ပြန်လည်ဆွေးနွေး ပြောကြားကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လုပ်ငန်းရှင် များ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်နယ်မှ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆက်စပ်ပြီး ပြည်နယ်၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဆွေးနွေးပြောကြား ရန်နှင့် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားရန်နှင့် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမူဝါဒသည် ဈေးကွက် စီးပွားရေးစနစ်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်က စီးပွားရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဗဟိုမှ ချုပ်ကိုင်သောစနစ်မဟုတ်သကဲ့သို့ စီမံကိန်း စီးပွားရေးစနစ်မဟုတ်သောကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် မူဝါဒပိုင်းကို ကြပ်မတ်ထိန်းကျောင်းပေးခြင်းဖြစ် သဖြင့် လုပ်ငန်းများအောင်မြင်စေရေးအတွက်ကိုမူ လုပ်ငန်းရှင်များက ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ သို့သော် နိုင်ငံ့စီးပွားရေးမပြုလဲရန်နှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွား မထိခိုက်စေရန် ဝင်ရောက်ထိန်းကျောင်းမှုများကို လုပ်ဆောင်ပေး ရကြောင်း။

ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အားပေးဆောင်ရွက်

စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ရောင်းဝယ်မှုဟူ၍ရှိပြီး ကုန်ထုတ် လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ အားကောင်းလာမှသာလျှင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ရောင်းဝယ်မှုတွင် ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအား မျှတမှုမရှိပါက ကုန်ဈေးနှုန်းများကြီးမြင့် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသတွင်းမှ ထွက်ရှိလာသည့် ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဒေသနှင့် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးမှုကို စာမျက်နှာ ၄ သို့ >>>

»» စာမျက်နှာ ၃ မှ

ပိုမိုခိုင်မာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ကြမ်းထွက်ရှိမှုကို ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်ထားနိုင်မှသာလျှင် ကုန်ချောထုတ်လုပ်မှုသည်လည်း စည်ဆက်မပြတ် ရှိမည်ဖြစ်ပြီး ဈေးကွက်ခိုင်မာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်သည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များနှင့် မြေပေါ်မြေအောက် သယံဇာတ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ ကြွယ်ဝပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ တွင်းထွက်ပစ္စည်းများမှ ထုတ်ကုန်များထုတ်လုပ်၍ရပြီး ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ထုံးကျောက်ပေါများစွာ ထွက်ရှိသဖြင့် ဘီလပ်မြေထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်၍ရကြောင်း။

ဆန်ဖူလုံမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကရင်ပြည်နယ်သည် ဆန်ဖူလုံမှု ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိကြောင်း၊ စပါးကို အခြေခံသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းများကိုလည်း မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်သင့်ပြီး ဒေသတွင်းဆန်ဖူလုံမှုရှိစေရေးအတွက် တစ်ဧကချင်း အထွက်နှုန်းတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးတွင် မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်း စသည့် လေးချက်ကို လိုအပ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမြေများကို စက်ယန္တရားများဖြင့် ထွန်ယက် စိုက်ပျိုးနိုင်သည့် ခေတ်မီစိုက်ပျိုးမြေကွက်၊ ဟက်တာကွက်များအဖြစ် ပြုပြင်ဖော်ဆောင်ရန် လိုကြောင်း၊ မျိုးအရေအတွက်မျိုးစုံကို အများအပြား စိုက်ပျိုးခြင်းထက် ဒေသတွင်း မျိုးကောင်းစပါးမျိုးများကို များများစိုက်ပျိုးနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းများ တိုးတက်ရေးအတွက် စိုက်နည်းစနစ်များ ကောင်းမွန်ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အောင်မြင်မှုများလည်း လုံလောက်စွာရရှိရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးတောင်သူများ လိုအပ်လျက်ရှိသည့် ဓာတ်မြေဩဇာများရရှိစေရေး နိုင်ငံတော်မှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ ဒေသတွင်းရှိ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်၍ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိလာသည့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများကို လည်း ဇီဝမြေဩဇာများအဖြစ် အသုံးပြု၍ရကြောင်း၊ သစ်စိမ်းမြေဩဇာနှင့် အီးအမ်ဘီကာရီများကိုလည်း သဘာဝမြေဩဇာများအဖြစ် အသုံးပြု၍ရကြောင်း၊ စပါးကြိတ်ခွဲထုတ်လုပ်ရာမှ ထွက်ရှိလာသည့် ဆန်ကွဲ၊ ဖွဲများကို အသုံးပြု၍လည်း တိရစ္ဆာန်အစာများ ထုတ်လုပ်၍ရနိုင်ကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် ဆန်စက်ရှိရန်လိုအပ်နေသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး တန်ဖိုးမြင့်ဆန်ထုတ်ကုန်များ ရရှိစေရေးအတွက် ဒေသတွင်း အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် ဆန်စက်များရှိရန် လိုကြောင်း၊ ဆန်မှ အခြားစားသောက်ကုန်များစွာကိုလည်း ထုတ်လုပ်၍ ရသဖြင့် နည်းပညာရယူ၍ ဆန်နှင့်ပတ်သက်သည့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်၊ စက်မှုလက်မှုထုတ်ကုန်၊ ဒေသရိုးရာလက်မှုထုတ်ကုန်များ၊ အဝတ်အထည်များ၊ တိုင်းရင်းဆေးများ စသည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသထားရှိမှုများကို ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက များစွာ အကျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ဒေသတွင်းမှထွက်ရှိလာသည့် ပြောင်းထွက်ကုန်များကိုလည်း ကုန်ကြမ်းအဖြစ် ပြည်ပသို့ တင်ပို့ခြင်းထက် ကုန်ချောအဖြစ် ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်ပြီး တင်ပို့မည်ဆိုပါက ပိုမိုအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်သည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး စက်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် အခြေခံကောင်းများရှိပြီးဖြစ်သည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဒေသတွင်း အုန်းစိုက်ပျိုးမှုများကို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင်ဆောင်ရွက်၍လည်း အုန်းထွက်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးကို ထုတ်လုပ်၍ရနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ရော်ဘာစိုက်ပျိုးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးဧက နှစ်သိန်းကျော်ခန့်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ရော်ဘာကိုအခြေခံသည့် ကုန်ချောပစ္စည်းများကို ဒေသတွင်း ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိလာသည့် တိရစ္ဆာန်သားရေများကိုလည်း အကျိုးရှိစွာ အသုံးချရန် လိုကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ရော်ဘာနှင့် တိရစ္ဆာန်သားရေများကို အသုံးပြု၍ လူသုံးဖိနပ်အပါအဝင် အခြားတန်ဖိုးမြင့် ကုန်ချောပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဆိုပါက ဒေသတွင်းစီးပွားရေး

အတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ဝါးများ ပေါများစွာထွက်ရှိသည့်အတွက် ဝါးကိုအသုံးပြု၍ ပျော့ဖတ်၊ စက္ကူများ အပါအဝင် အခြား လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများစွာကို ထုတ်လုပ်၍ရနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဝါးကိုအခြေခံသည့် ထုတ်ကုန်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါကလည်း ဒေသအတွက် များစွာအကျိုးရှိစေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံအောက်ပိုင်းဒေသများတွင် ဘဲမွေးမြူခြင်းလုပ်ငန်းများကို တွင်တွင်ကျယ်ကျယ် ဆောင်ရွက်ကြကြောင်း၊ ဘဲကို စနစ်တကျမွေးမြူမည်ဆိုပါက ဘဲကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်၍ ရကြောင်း၊ အလားတူ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း စနစ်တကျမွေးမြူကြစေလိုကြောင်း၊ မွေးမြူရေးငါးများကို လုံလောက်စွာထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဆိုပါက ပြည်တွင်းစားသုံးမှုဖူလုံစေသည့်အပြင် ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချ၍ရကြောင်း၊ အသားစားနွားနှင့် ဝက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်သည့် မြေလွတ်မြေရိုင်းများစွာရှိပြီး စနစ်တကျ မွေးမြူမည်ဆိုပါက ကရင်ပြည်နယ်၏ မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်တစ်ခုကို ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကာ ပြည်ပသို့လည်း တင်ပို့ရောင်းချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတွင်းမှ ထွက်ရှိ

သည့်ကုန်ကြမ်းများကို အသုံးပြု၍ MSME လုပ်ငန်းများဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဒေသတွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများများစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

သွင်းအားစုနှင့်ပတ်သက်၍ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ စက်မောင်းဆီနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများလိုအပ်ကြောင်း၊ စက်မောင်းဆီများ လုံလောက်စွာ ရရှိရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ စက်မောင်းဆီများ ချွေတာနိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို အသုံးပြု၍ အများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်ကို အသုံးပြုနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ လုံလောက်စွာထုတ်လုပ်နိုင်ပါက သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတွင်သာမက စက်မှုလုပ်ငန်းများလည်း များစွာ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့်စိုက်ပျိုးရေးများ ရရှိရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်၍ရကြောင်း၊ အလားတူဒေသတွင်းရှိပြီးဖြစ်သည့် ရေအရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြု၍ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုကြောင်း။

ရင်းနှီးမြုပ်နှံငွေနှင့်ပတ်သက်၍ ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် နိုင်ငံတော်မှ ချေးငွေများ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး အချို့သောလုပ်ငန်းရှင်များမှာ ပြန်လည်ပေးဆပ်ခြင်း မရှိခဲ့ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးချေးငွေများနှင့် MSME လုပ်ငန်းများအတွက် ချေးငွေများကို ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ချေးယူထားသည့် ငွေများကို သတ်မှတ်ကာလများအတွင်း နိုင်ငံတော်သို့ ပြန်လည်ပေးသွင်းရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စား၊ ရေ၊ ရိက္ခာဖူလုံရေးကို အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် MSME လုပ်ငန်းများအတွက် ရင်းနှီးမြုပ်နှံငွေများ ထုတ်ချေးပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

လူသားအရင်းအမြစ်ပေါကြွယ်ဝရေး အလေးပေးဆောင်ရွက်

လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အောင်မြင်မှုရရှိစေရေးအတွက် အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် လူသားအရင်းအမြစ်များလိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ပညာရေးအားနည်းမှုများရှိသဖြင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ နည်းပါးသည်ကို တွေ့ရှိရနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာများနှင့်ပတ်သက်၍ စာမျက်နှာ ၅ သို့ »»



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ဘားအံစက်မှုဇုန်ရှိ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် Precision Auto Engineering Co.,Ltd. ၌ မော်တော်ယာဉ်များတပ်ဆင်ထုတ်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်အား ဘားအံမြို့ရှိ ဇွဲကပင်အားကစားကွင်း ရှင်းလင်းဆောင်၌ အားကစားကွင်းအဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေများနှင့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

★ ရှေးဖုံးမှ
 ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍ ဝင်ဆံ့မှုကို ရေရှည်မြှင့်တင်ပေးဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အားကစားကွင်းအနီး၌ ပြည်နယ်အဆင့်နှင့်လျော်ညီသည့် မိုးလုံလေလုံ အားကစားရုံအသစ်တစ်ခု ဆောက်လုပ်နိုင်ရေး၊ ဒိုင်ဗင်စင်ပါ အဆင့်မီရေကူးကန်တည်ဆောက်ရေး လျာထားတင်ပြရန်နှင့် အားကစား ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အားကစားနည်းမျိုးစုံကို အဆင့်မီစွာ လေ့ကျင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေး ပြည်နယ် Sport Complex တစ်ခုကို ဖော်ဆောင်ပေးရန် လိုကြောင်းနှင့် အခြားလိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။
 ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အားကစားကွင်းအဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
 ထောက်ပံ့ပေးအပ်
 မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဘားအံမြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံသို့ သွားရောက်၍ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်စဉ် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် တပ်မတော်သား များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကို တစ်ဦးချင်း ရင်းရင်းနှီးနှီး မေးမြန်း အားပေးစကားပြောကြားပြီး စားသောက်ဖွယ်ပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် ဆေးရုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
 ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မော်လမြိုင်မြို့ နယ်မြေခံတပ်မတော် ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ တစ်ဦးချင်း၏ ကျန်းမာရေးတိုးတက်မှု အခြေအနေများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး မေးမြန်းအားပေးစကားပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မော်လမြိုင်မြို့ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား ရင်းရင်းနှီးနှီး မေးမြန်းအားပေးစကားပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဘားအံမြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေသူတစ်ဦးအား ရင်းရင်းနှီးနှီး မေးမြန်းအားပေးစကား ပြောကြားစဉ်။

»» စာမျက်နှာ ၄ မှ
 အထက်တန်းကျောင်းများတွင် သင်ကြားပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဘားအံမြို့၌ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံနှင့် မွေးမြူရေးသိပ္ပံတို့ကိုလည်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ ပညာတတ်များ ပေါကြွယ်ဝမှုသာလျှင် လူသားအရင်း အမြစ်များ ပေါများလာမည်ဖြစ်သဖြင့် ကရင်ပြည်နယ် အတွင်း၌လည်း ပညာတတ်များ ပေါများစေရေး ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်ကြ စေလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မိမိတို့ဒေသအတွင်း လူသားအရင်းအမြစ်များ ပေါများလာစေရေးအတွက် လည်း ဒေသခံများက ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြစေ လိုကြောင်း။
အိမ်သာလျှင် ဧည့်လာမည်
 ခရီးသွားလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ကရင် ပြည်နယ်သည် သဘာဝအလှအပများ များစွာရှိသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး အဆိုပါအခြေခံကောင်းများကို အသုံးပြု၍ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရကြောင်း၊ အိမ်သာလျှင် ဧည့်လာမည်ဖြစ်သဖြင့် ဒေသအတွင်း ပြည်တွင်း၊

ပြည်ပခရီးသွားများကို ဆွဲဆောင်နိုင်သည့် သာယာ လှပသော ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများရှိစေရေး၊ ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လုံခြုံစိတ်ချရသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်စေရေးကို ဒေသခံများ၊ ဒေသတွင် လာရောက်အမှုထမ်းနေ ကြသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအားလုံးက ဝိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသမှထွက်ရှိ သည့်ရိုးရာအစားအစာများကိုလည်း သန့်ရှင်းသပ်ရပ် စွာဖြင့် ဖွယ်ဖွယ်ရာရာပြုလုပ်၍ ဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ခရီးသွားကဏ္ဍ တိုးတက်စေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အားလုံးဝိုင်းဝန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း။
 လုပ်ငန်းများအားလုံး မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတစ်ခု ချင်းစီအလိုက် စည်းကမ်းစနစ်တကျဖြင့် အားထည့်၍ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက လုပ်ငန်းများအောင်မြင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ရှိပြီးဖြစ်သည့် အခြေခံကောင်းများကိုအသုံးပြု၍ အသေးစား၊ အငယ် စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ ခရီးသွား လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတိုးတက်လာပြီး ဒေသခံများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝသည်လည်း ပြောင်းလဲလာမည်ဖြစ် ကာ ဒေသသည်လည်း အချိန်တိုအတွင်း တိုးတက် ပြောင်းလဲလာမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြား သည်။
 ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် တက်ရောက်လာကြသည့် ဘားအံမြို့ရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။
 ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် ခင်းကျင်းပြုသ ထားသည့် စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်၊ စက်မှု လက်မှုထုတ်ကုန်၊ ဒေသရိုးရာလက်မှုထုတ်ကုန်များ၊ အဝတ်အထည်များ၊ တိုင်းရင်းဆေးများ စသည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြုထားရှိမှုများကို ပြကွက်တစ်ခုချင်းစီအလိုက် စိတ်ဝင်တစား လေ့လာ ခဲ့ပြီး ဈေးကွက်ရရှိမှုအခြေအနေများကို မေးမြန်း ဆွေးနွေးရာ လုပ်ငန်းအလိုက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် များက လိုက်လံရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
 မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်

များသည် ဘားအံစက်မှုဇုန်ရှိ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် Precision Auto Engineer- ing Co.,Ltd. သို့ ရောက်ရှိကြရာ ကုမ္ပဏီမှ စီမံရေးရာ မန်နေဂျာဖြစ်သူ ဦးမျိုးသီဟနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက် Precision Auto Engineering Co.,Ltd. အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဒေသအားလုံးသို့ Bajaj အမှတ်တံဆိပ် သုံးဘီးမော်တော်ယာဉ်များအား ရောင်းချပေးလျက်ရှိမှု၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ဆောင်ရွက် နေမှုနှင့် ပရိတ်တလူထုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က သိရှိလို သည်များ ပြန်လည်မေးမြန်းဆွေးနွေးသည်။
 ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ကုမ္ပဏီအတွင်း သုံးဘီးမော်တော်ယာဉ်များ၊ မော်တော်ယာဉ်များ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်နေမှုအခြေ အနေများကို လိုက်လံလေ့လာခဲ့ပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် သိရှိလိုသည်များ ပြန်လည်မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်

ရုပ်သေးသမားနှင့် ဇာတ်သမားပြန်လျှင် အဟုတ်ရှေးစကားနှင့် မှတ်သားစရာများကျန်ရမည်

ဦးရဲဒွေး(အမြင့်သာဘင်)

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပျူခေတ်ကပင် အနုပညာရပ်များ ထွန်းကားခဲ့လေသည်။ ခရစ်နှစ် ၈၀၂ တွင် ပျူသရေခေတ္တရာမှ ပျူယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့ကို တရုတ်ပြည်သို့စေလွှတ်လိုက်ရာ တွင် တရုတ်ဇာတ်ကဏ္ဍများ ရှေးမြန်မာ များဖြစ်ကြသော ပျူတို့၏ ဂီတအလှ များတွင် ရက်ပေါင်းများစွာ နှစ်မွန်းနေ သဖြင့် တရုတ်ကဗျာ စာရေးဆရာကြီး တစ်ဦးက တရုတ်ပြည်သူတို့၏အကျိုးကို မမေ့လျော့ရန် ကဗျာတစ်ပုဒ်ဖြင့် သတိ ပေးမှု ပြုခဲ့ရသည်။

ပုဂံခေတ်တွင် အိန္ဒိယ၊ သီရိလင်္ကာ (သီဟိုဠ်)၊ ပျူ၊ မွန်၊ ဗမာ လူမျိုးတို့၏ အဆို၊ အတီး၊ အက အနုပညာရှင်များနှင့် အနုပညာရပ်များပေါင်းစုံ တိုးတက် မြင့်မားခဲ့သည်။ ပုဂံခေတ်ခန့်မှစတင်၍ မြန်မာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးတို့၏ ယဉ် ကျေးမှုအနုပညာနှင့် အတတ်ပညာရပ် များလည်း ဆက်နွယ်ပေါင်းစည်းခဲ့လေ သည်။

ရုပ်သေးရုပ်ကြီးသဘင်များ အင်းဝခေတ်သည် ပုဂံခေတ်၌ စတင် ဖြစ်ထွန်းခဲ့သော မြန်မာစာပေ၏ “ပထမ ရွှေခေတ်” ဖြစ်ပေသည်။ ယနေ့ မဟာ ဂီတပင် ကြိုးသီချင်းကြီးများ ပတ်ဆိုင် (ဆိုင်ဝိုင်းကြီး) နှင့် ရုပ်သေးရုပ်ကြီး သဘင်များ ပေါ်ထွန်းခဲ့သည်။ ရှင်မဟာ ရဋ္ဌသာရပွဲသီတော်မူသော “သံဝါရပျို့” တွင် “ရုပ်ကြီးရုပ်ငယ် မီးဝယ်ကြည့်ပွဲ” ဟု ဖော်ပြပါရှိလေရာ ရုပ်သေးသာမက ရုပ်ကြီးလည်း ထွန်းကားခဲ့သည်။ သောင်ရမ်းခေတ်၌ ဦးကုလားရေးသား သော “မဟာရာဇဝင်ကြီး”တွင် နိုင်ငံခြား သံတမန်များအား ဧည့်ခံဖျော်ဖြေပွဲတွင်

“အရုပ်ကြီးအရုပ်ငယ် သဘင်စုံခံရသည်” ဟူသော သမိုင်းမှတ်တမ်းက အင်းဝ ခေတ်တွင် ရုပ်ကြီးဖြစ်တည်ပြီးဖြစ် ကြောင်း ဖော်ညွှန်းနေခြင်းဖြစ်သည်။ အင်းဝခေတ်တွင်ပင် ဇာတ်(ပြဇာတ်) ပညာ(Drama) လည်း ရုပ်စုံသဘင်ဖြင့် ပေါ်ထွန်းခဲ့သည်ဟု မှန်းဆဖွယ်ဖြစ် သည်။ ပုဏ္ဏားရုပ်ကြီးက ပရိသတ်နှင့် စကားပြောပုံဟန် “တံတားဦးတည် မင်္ဂလာစေတီမော်ကွန်း” လင်္ကာတွင်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အကပြိုင်ပွဲ ရုပ်စုံသဘင်အဖွဲ့လိုက် ဝါသနာရှင်အဆင့် (ပထမတန်း)ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု တော်ဝင်ရုပ်စုံအမြင့်သာဘင်အဖွဲ့ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

ဖော်ပြပါရှိရာ ထိုခေတ်၌ ဇာတ်လမ်း ဇာတ်ကွက်ဇာတ်ရုပ် ဇာတ်ကောင်များ ဖြင့်ဇာတ်(ပြဇာတ်)ပညာ ဖြစ်ထွန်းခဲ့သည် ဟု မှန်းဆဖွယ်ဖြစ်ပြန်သည်။ ဇာတ်ငါးဇာတ် သောင်ရမ်းမင်းက သောင်ရမ်းခေတ် ကို တည်ထောင်ပြီးနောက် ငါးနှစ်မျှ အကြာတွင် ဘုရင့်သမီးတော် ပန်ထွာ မင်းသမီး၏ ဆံထုံးထုံး နားထွင်းမင်္ဂလာပွဲ

ပညာသည် သောင်ရမ်းခေတ်ထက် အဆောအလျင်ကျသော တောင်ငူ (ဟံသာဝတီ) ခေတ် သို့မဟုတ် အင်းဝ ခေတ်တွင် ဖြစ်ထွန်းခဲ့သည်ဟုလည်း မှန်းဆဖွယ် ဖြစ်ပေသည်။ ဇာတ်နှင့် ပြဇာတ်တို့၏ တင်ဆက်မှု ကုန်းဘောင်ခေတ်တွင်ကားယဉ်ကျေး မှုအနုပညာ ပန်းဥယျာဉ်ကြီးအတွင်းဝယ် စာပေ၊ အဆိုသဘင်၊ အတီးသဘင်၊ အက သဘင်၊ အမြင့်(ရုပ်စုံ)သဘင်များ၊ အနိမ့် (ဇာတ်)သဘင်၊ အမြင့်သာဘင်၊ ယိုးဒယား သီချင်း၊ ယိုးဒယားဇာတ်တော်ကြီးများ ဟူသော အဖူးအပွင့်၊ အခက်အလက်တို့ သည် ဝေဆာမြိုင်ဆိုင်စွာ လန်းပွင့် ဆန်း တင့်ခဲ့ကြလေသည်။ ထိုခေတ်တွင်ပင် မြန်မာ့ဇာတ်သဘင်သည် ထိုင်းနိုင်ငံမှ အိန္ဒိယနွယ်သော ရာမာယဏဇာတ်တော် ကြီးနှင့် ဂျာဗား(အင်ဒိုနီးရှား) နွယ်သော အီနောင်(ပန်ဂျိုး)ဇာတ်တော်ကြီးများကို ခွဲညားထည့်ဝါစွာ ကပြလာခဲ့သည်။ ဇာတ်ခုံပညာလည်း တီထွင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့ သည်။ ဦးကြင်ဥနှင့် ဦးပုညတို့က ပြဇာတ်

များကို ရေးသားတင်ဆက်ခဲ့သည်။ မင်းတုန်းမင်းလက်ထက်တွင် မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာသော “ရွှေရိုး” ကလောင်အမည်ခံ အင်္ဂလိပ်လူမျိုး ဂျော့စကော့(George Scott)က ရဟန်း ပညာရှိ၊ လူပညာရှိများထံ ချဉ်းကပ် သုတေသနပြု၍ ရေးသားသော “မြန်မာ၊ သူ့ဘဝ သူ့အတွေး” (The Burman: His Life and Notions)စာအုပ်တွင် “ဇာတ်” မှာ ဘုရားဟော ဗုဒ္ဓဝင်၊ နိပါတ်ဝင်၊



ဦးရဲဒွေး(အမြင့်သာဘင်)

က အနိမ့်သဘင်ခေါ် ဇာတ်သဘင် အတွက် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့လေသည်။ ထို့အတူ ဘကြီး တော်မင်းလက်ထက်တွင် သဘင်ဝန် အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံရသူမှာ ဦးသော် ဖြစ်၍ ရုပ်စုံသဘင်အတွက် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများကို ချမှတ်ခဲ့သည်။

မြန်မာ့ဇာတ်သဘင်နှင့် ရုပ်စုံရုပ်သေး သဘင်များသည် ပြည်သူ့အပေါင်းအား ဖျော်ဖြေမှုအပြင် လောကီလောကုတ္တရာ နှစ်ဖြာသော ပညာဗဟုသုတများ ပေးဝေ ခဲ့သည့်သဘင်များဖြစ်၍ စာနယ်ဇင်းများ၊ ရေဒီယိုများနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားများ သဖွယ် ရပ်တည်ခဲ့လေသည်။

မျိုးဆက်သစ် သဘင်ဂီတအနု ပညာဝါသနာရှင်နှင့် ပညာရှင် ယခုအခါ ကျင်းပလျက်ရှိသော (၂၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲများတွင် အဆိုပညာ၊ အကပညာ၊ အရေးပညာ၊ အတီးပညာ ပြိုင်ပွဲများ ပါဝင်လေသည်။ အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲများ တွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြသော မျိုးဆက်သစ် သဘင်ဂီတအနု ပညာဝါသနာရှင်နှင့် ပညာရှင်တို့က ပါဝင် သီဆိုတီးမှုတ်ကပြ ရေးသားဆောင်ရွက် ကြရင်း သဘင်အနုပညာနယ်ပယ် တွင် “ရုပ်သေးသမားလာတော့ အဟုတ် ရှေးစကား ကျန်ရမည်”နှင့် “ဇာတ်သမား လာတော့ မှတ်သားစရာကျန်ရမည်” ဟူသော ဆောင်ပုဒ်များနှင့်အညီ နိုင်ငံ တော်နှင့် ပြည်သူတို့ကို ကျရာတာဝန် ကျရာကဏ္ဍမှ တတ်အားသမျှ အလုပ် အကျွေးပြုနိုင်ကြပါရန် လေးစားဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် ရေးသားဆန္ဒပြုလိုက် ပါသည်။ ။



“ငါးပါဒ်အကွရာ” ဇာတ်တော်ကြီး ရုပ်စုံသဘင်အဖွဲ့လိုက် ဝါသနာရှင်အဆင့် (ပထမတန်း)ပြိုင်ပွဲတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြု ရုပ်စုံသဘင်အဖွဲ့ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

ကုန်းဘောင်ခေတ်တွင်ကား ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာ ပန်းဥယျာဉ် ကြီးအတွင်းဝယ် စာပေ၊ အဆိုသဘင်၊ အတီးသဘင်၊ အကသဘင်၊ အမြင့်(ရုပ်စုံ)သဘင်များ၊ အနိမ့် (ဇာတ်)သဘင်၊ အငြိမ့်သဘင်၊ ယိုးဒယားသီချင်း၊ ယိုးဒယားဇာတ်တော်ကြီးများဟူသော အဖူးအပွင့်၊ အခက်အလက်တို့သည် ဝေဆာမြိုင်ဆိုင်စွာ လန်းပွင့် ဆန်းတင့်ခဲ့ကြ လေသည်။ ထိုခေတ်တွင်ပင် မြန်မာ့ဇာတ်သဘင်သည် ထိုင်းနိုင်ငံမှ အိန္ဒိယနွယ်သော ရာမာယဏဇာတ်တော်ကြီးနှင့် ဂျာဗား(အင်ဒိုနီးရှား) နွယ်သော အီနောင်(ပန်ဂျိုး)ဇာတ်တော်ကြီးများကို ခွဲညားထည့်ဝါစွာ ကပြလာခဲ့သည်။ ဇာတ်ခုံပညာလည်း တီထွင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့



ရုပ်စုံသဘင် အဖွဲ့လိုက်ဝါသနာရှင်အဆင့်(ပထမတန်း)ပြိုင်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု မိုးပြည့်မြင့်မိုရ်ရုပ်စုံ သဘင်အဖွဲ့ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ပြိုင်ပွဲဝင်ဦးရေနှင့် ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေးဆုတံဆိပ်ရရှိမှုအခြေပြဇယား

Table with 11 columns: စဉ်, တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်, ပြိုင်ပွဲဝင်လူဦးရေ (ကျား, မ, ပေါင်း), ရွှေ, ငွေ, ကြေး, နှစ်သိမ့်ဆု, အထူးဆု, စုစုပေါင်း. Rows list various states like ရန်ကုန်, မန္တလေး, ဧရာဝတီ, etc.

မှတ်ချက်။ တိုင်းရင်းသား/ကျေးလက်ရိုးရာအက ဖျော်ဖြေခဲ့သည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်(၁၄)ခုအား အထူးဆု(ဒိုင်း) ၁၄ ခု ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့မှုကို အခြေပြဇယားတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇ - ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ် အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏသီရိ မြို့နယ်ရှိ သဒ္ဓမ္မဝေပုလ္လကျောင်းတိုက်၊ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ်ရှိ ဦးဝင်းကျောင်း တိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံ မြို့နယ်ရှိ မြစကြာကျောင်းတိုက်၊ မရမ်းကုန်း

မြို့နယ်ရှိ သံဃာတက္ကသိုလ်ကျောင်းတိုက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ ရေလယ် ကျောင်းတိုက်နှင့် လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ စိန်မြေဓမ္မသာယာကျောင်းတိုက်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်ရှိ နိဂြောဓာရုံ(ညောင်ပင်သာ)ပရိယတ္တိ စာသင် တိုက်တို့သို့ဆွမ်းဆန်တော်များကိုလည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်ဘားအံမြို့နယ်ရှိ ခွယ်ကဘောင် ပညာဥယျာဉ်ကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်ရှိ သာသနာ့ဟိတကာရီ ကျောင်းတိုက်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ မစိုးရိမ်ပရဟိတ ကျောင်းတိုက်နှင့် အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ ဆေးတန်းတောင်ကျောင်းတိုက်၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ လွယ်လုံပညာဇောဓိပရ ဟိတကျောင်းတိုက်နှင့် လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ သာသနာ့ဥပဇာတိကျောင်းတိုက်တို့သို့ဆန်ကြာဆံ တို့ကိုလည်းကောင်း တာဝန်ရှိသူများက သွား ရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်



မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်၌ နေကြာသီးနှံမျိုးစေ့ ပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

မော်လမြိုင်ကျွန်း အောက်တိုဘာ ၁၇ - ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ်စီမံကိန်းသီးနှံ(ဆောင်းနေကြာ)စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် နေကြာသီးနှံစိုက်ဧကပြည့်မီရေး တာဝန်ပေးအပ်ပွဲနှင့် အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေး မျိုးစေ့ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားအား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မော်ဧရာ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသီဟဇော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးမောင်မောင်သွင်က ဆောင်းနေကြာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုအကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကာ မြို့နယ် လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မန်နေဂျာ ဦးအောင်ကိုဦးက ဆောင်းသီးနှံ(နေကြာ) စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးစရိတ်



ချေးငွေထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများအား အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေး သည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသီဟဇော်က အဖွဲ့ဝင်(၁)ဗိုလ်မှူးမင်းထက်မှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများက ကျေးရွာအုပ်စု(၁၉)အုပ်စုမှ ဒေသခံတောင်သူများအား ရေဆင်းစပ်မျိုး နေကြာ(၁)နှင့် OPV (ဆင်းရွှေကြာ-၂) တစ်ဧကလျှင် ၃ ကီလိုဂရမ်နှုန်းဖြင့် စိုက်ပျိုးဧက ၃၀၀ အတွက် မျိုးစေ့များပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်အောင်(ပြန်/ဆက်)

အနုအလှ အလင်္ကာ

* အဆိုအကရယ်က ချိုလှလို့ကြည်သာ၊ အရေးအတီးကလည်း ရှေးနည်းစံပါ၊ သုခုမ အနုပညာ အမြင်မှာ နွဲ့နောင်း။ ကြားရရင် ပီတိစိမ့် ငြိမ်ငြိမ်ညောင်းညောင်း။ * ငြိမ်ညောင်းတဲ့သံသာ ထံတျာဂီတတေး။ တို့မြန်မာ ချစ်မြတ်နိုးတဲ့ ရိုးရာကွဲလေး။ * ရိုးရာဟန် အမွေအနှစ်ရယ်က အခြေအမြစ် ခိုင်သန်၊ အရိုးကို အရွက်မဖုံးပါဘု ကိုယ့်ထုံးကိုယ့်စံ၊ ကိုယ့်ဟန်နဲ့ ကိုယ့်အသံ ကိုယ့်ဌာန်နဲ့ ကိုယ့်စရိုက်။ အမျိုးဘာသာ ရိုးရာအလိုက်ပေမို့ စည်းကိုက်ဝါးကိုက်။ * စည်းဝါးညီ နရီကိုက်တဲ့ တို့စရိုက် ယဉ်လှပေ၊ နောင်အရှည် ဂုဏ်ရည်တင့်အောင်လို့ လက်ဆင့်ကမ်းဝေ၊ အနုအလှပါကွဲ၊ သုခုမ အစဉ်အလာမသွေ ပညာအမွေ ဆင့်ပွား။ အနုအယဉ် အစဉ်ခံလို့ ရှင်သန်စေသား။ ။ ရေနဲ့သာမောင်ကျော်ညွန့်

အရိုးရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး - ရန်ကုန်၌ ငါးထပ်ဆေးရုံအဆောက်အအုံသစ် တည်ဆောက်လျက်ရှိ



နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းသည် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်အတူ ယမန်နေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် အရိုးရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး- ရန်ကုန် သို့ရောက်ရှိပြီး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဆောက်လုပ် ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာများက ငါးထပ်ဆေးရုံ အဆောက်အအုံသစ်နှင့် ရှစ်ခန်းတွဲ လေးထပ် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှုကို လည်းကောင်း၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးက ဆေးရုံလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကိုလည်းကောင်း တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ မှာကြားပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက် တင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ သည် ငါးထပ် အဆောက်အအုံသစ်ကို လှည့်လည်

ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဖွင့်လှစ် နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန်၊ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ခေတ်မီဆေးရုံအဆောက်အအုံဖြစ်စေရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ လူနာများ စိတ်ချမ်းသာစွာကုသမှု ခံယူနိုင်ရေး ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ရန်၊ ဆေးရုံသုံးပစ္စည်း ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းမှုများ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်ထားရှိရန်၊ ဝန်ထမ်းသက်သာချောင်ချိရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် ဆေးရုံကြီးသာယာလှပစေရေး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် အရိုးအထူးကုဆေးရုံကြီးရှိ ခါးရိုးခွဲစိတ်ကုသ လူနာ ဆောင်နှင့် သံလိုက်ဓာတ်မှန်ခန်း(MRI scan Room) တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မွေးရာပါအူများ ဝမ်းဗိုက်အပြင်သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကလေးငယ်ကို စစ်စံထွန်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ အောင်မြင်စွာ ခွဲစိတ်ကုသမှု ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇ မွေးရာပါအူများ ဝမ်းဗိုက်အပြင်သို့ ရောက်ရှိနေသည့် (Gastroschisis with preterm low birth weight) အသက် လေး ရက်သား မွေးကင်းစ မိန်းကလေး Baby နန်းမွေဖောင်ကို စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် စစ်စံထွန်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ပါမောက္ခ(ခွဲစိတ်) ဒေါက်တာအောင်ခိုင်ဇံ၊ လက်ထောက်ဆရာဝန် ဒေါက်တာထက်အောင်ကျော်နှင့် ပါမောက္ခ(မွေးဆေး) ဒေါက်တာဖုန်းမြင့်တို့ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့က အူများကို ဝမ်းဗိုက်အတွင်း ပြန်လည်ထည့်သွင်းပေးသည့် ခွဲစိတ်ကုသမှု (Primary Closure)ကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုယ်ဝန် လမစေ့သေးသော်လည်း ရေဖြောပေါက်ခြင်းကြောင့် အဆိုပါကလေးငယ်ကို စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် ညနေ ၆ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် ခိုလှုံပြည်သူ့ဆေးရုံ(ခုတ်-၁၀၀)၌ အရေးပေါ် ရိုးရိုးမွေးဖွားပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မွေးဖွားချိန်တွင် ကလေးငယ်မှာ ကိုယ်အလေးချိန် ၂ ဒသမ ၂ ကီလိုဂရမ် ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းနေ့ ည ၈ နာရီတွင် ခိုလှုံပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ဆေးရုံအုပ် ဒေါက်တာလင်းထင်ကျော် နှင့်အဖွဲ့က ဝမ်းဗိုက်အပြင်ဘက် ရောက်ရှိနေသည့် အူများကို အရေးပေါ် ယာယီကုသမှု ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကာ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် တောင်ကြီးမြို့ စစ်စံထွန်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ လွှဲပြောင်း ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကလေးငယ်၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေကောင်းမွန် ခြင်းကြောင့် အောက်တိုဘာ ၃ ရက်တွင် ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီး



မွေးရာပါ အူများ ဝမ်းဗိုက်အပြင်သို့ ရောက်ရှိနေသည့် အသက် လေးရက်သား မွေးကင်းစကလေး မိန်းကလေး Baby နန်းမွေဖောင်ကို မခွဲစိတ်မီတွေ့မြင်ရစဉ်။

အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်တွင် ရက်ချိန်းပြန်လည် ပြုသစေခဲ့ရာ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



မွေးရာပါ အူများ ဝမ်းဗိုက်အပြင်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည့် အသက် လေးရက်သား မွေးကင်းစကလေး မိန်းကလေး Baby နန်းမွေဖောင်ကို ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူပြီးတွင် တွေ့မြင်ရစဉ်။

လှည်းကူး ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်တွင် လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ

လှည်းကူး အောက်တိုဘာ ၁၇ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ်၌ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် လှည်းကူး ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ပညာအားမာန်ခန်းမ၌ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆန်းဝင်းက လူငယ်စကား ပိုင်းကျင်းပရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အေးအေးခိုင်၊ လှည်းကူးပညာရေး ဒီဂရီကောလိပ် ပညာရေးဌာနမှ နည်းပြဆရာမ ဒေါ်စုမြတ်အောင်နှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများက လူငယ်နှင့်အားကစား၊ လူငယ်နှင့် ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့် အလုပ်အကိုင်၊ လူငယ်နှင့်ပညာရေး၊ လူငယ်နှင့် ကျန်းမာရေး၊ လူငယ်နှင့် နည်းပညာ စသည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဦးဆောင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကာ တက်ရောက်လာကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ ဦးဆောင်ဆွေးနွေး သူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၇ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်)၌ အရာ ထမ်းငယ် အခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁၂၃) သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် Online Learning System ဖြင့် ကျင်းပရာ ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် (စီမံခန့်ခွဲရေး) ဒေါ်မူမူမြင့်က သင်တန်းဖွင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားပြီး ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် (သင်ကြားရေး) ဌာနကြီးမှူးများ၊ ပညာဌာနများမှ ပါမောက္ခများ၊ သင်ကြားပို့ချမည့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် သင်တန်း သား သင်တန်းသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ဖွင့်လှစ်သွားမည့် အရာထမ်းငယ် အခြေခံ သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁၂၃) သို့

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်) အရာထမ်းငယ်အခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၃)၏ သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ



သင်တန်းသား ၂၀၈ ဦး၊ သင်တန်း ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်အထိ သူ ၃၂၃ ဦး စုစုပေါင်း ၅၃၁ ဦး တက်ရောက် လျက်ရှိပြီး အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်အထိ In-House Learning ဖြင့် Distance Learning ဖြင့် လည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာ (ရန်ကုန်) ဆိပ်ခံဖောက်တား တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ကုန်းလမ်း၊ ရေလမ်းဖြင့် ခရီးသွားညွှန်ညွှန်များ ပိုမိုဝင်ရောက်လာနိုင်တော့မည်

တည်ဆောက်သွားရန်၊ ရေထဲတွင် ဆောင်ရွက်ရသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်သည်နှင့်အညီ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပြီး ကြိုတင်စီစဉ်ရေးရာနှင့် လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၇
ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာ (ရန်ကုန်) တွင် အများပြည်သူအားလပ်ရက်များ၌ အပန်းဖြေ လာရောက်ရာတွင် ကုန်းလမ်းအပြင် ရေလမ်းဖြင့် လာရောက် လည်ပတ်နိုင်ရန်အတွက် ဆိပ်ခံ ဖောက်တားတစ်စင်းကို ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံး စရိတ်ဖြင့် Regal Strength Co.,Ltd က ငွေကျပ် ၄၄၉ ဒသမ ၅၀၅ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်ကာ တာဝန်ယူတည်ဆောက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုဆိပ်ခံ ဖောက်တားတည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ(ရန်ကုန်)သို့ ကုန်းလမ်း၊ ရေလမ်းဖြင့် လမ်းနှစ်သွယ်ဝင်ရောက်နိုင်သည့် အတွက် အများပြည်သူခရီးသွားညွှန်ညွှန်များ ပိုမို ဝင်ရောက်လာနိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါ ဆိပ်ခံဖောက်တားတည်ဆောက်ပြီးစီး



မူကို တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်တို့သည် တာဝန်ရှိသူများ နှင့် အတူ ယမန်နေ့မှန်းလွဲပိုင်းက သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီး တို့က သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အချိန်မီပြီးစီးအောင်

ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ (ရန်ကုန်)တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသော ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် စည်းစည်းလုံးလုံးနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အောင်မြင်အောင်လုပ်ဆောင် သွားကြရန်၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ နေထိုင်မှု ပွဲများကို အောင်မြင်အောင်မြင် ဖြစ်စေရန်အတွက် ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားပြီး ဝန်ထမ်း များက အထွေထွေတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က အမြန်ဆုံး အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လမ်း၊ တံတား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဇော်သည် အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်တွင် ရှမ်း ပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ရှိ လမ်း၊ တံတား ညွှန်ကြား ရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၌ ပြည်နယ် လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီး ရဲမှူးချုပ်တင်ကို၊ လမ်း၊ တံတား ညွှန်ကြား အဆောက်အဦဦးစီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဦးစီးဌာန အလိုက် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့်အတူ မိတ်ဆုံ စားပွဲပြုလုပ်ပြီး နေ့လယ်စာ အတူစားသုံးသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရွှေညောင် - ညောင်ရွှေ - မိုင်းသောက် - နန်ပန်- တုံဟုန်း - ပင်လောင်းလမ်းပေါ်ရှိ အေးသာယာ

မြို့တွင်း (AC) ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်းခင်းနေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မိတ္ထီလာ - တောင်ကြီးလမ်း (ဟဲဟိုး - တောင်ကြီး အပိုင်း) မိုင်တိုင် (၁၀၁/၃) နှင့် (၁၀၁/၆) အကြား အောင်သပြေတိုးဂိတ် ပြောင်းရွှေ့တည်ဆောက်မည့် နေရာကိုလည်းကောင်း၊ မိုင်တိုင် (၆၃/၂) တွင် မြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်နေမှုကိုလည်းကောင်း၊ တံတားဦးစီးဌာနတံတားအထူးအဖွဲ့(၄)က ဆောင်ရွက် နေသည့် ပြည်ညောင်တံတား ၆၀ ဒသမ ၉၆ မီတာ ပေ၂၀၀ စီမံကိန်းကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှု



စစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဘုရား ငါးဆူ - ပျော်ဘွယ်လမ်းမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန် - မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးအတိုင်း လမ်းတစ်လျှောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇
ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည် နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်း ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် ကော်မတီအောက်ရှိ လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု အကူအညီ ပေးရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်း လုပ်ငန်းများဖော်ဆောင် ရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီ၏ (၂/၂၀၂၂) ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မှန်းလွဲပိုင်းက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်း ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပြီးဖြစ် အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထွန်းခိုင်က IDP နှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် စခန်းများနှင့် လူဦးရေစာရင်းများ ရရှိပြီး



ဖြစ်ကြောင်း၊ IDP စခန်းများ စိစစ်လေ့လာသုံးသပ်၍ အကြံပြု ချက်များ ဖော်ထုတ်တင်ပြရေး အဖွဲ့ကို အမျိုးသားကော်မတီက စက်တင်ဘာ ၆ ရက်တွင် ဖွဲ့စည်း ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ယင်းအဖွဲ့က သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေဒေသအလိုက် စုဖွဲ့လေ့လာပြီး တွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်ချက်၊ အကြံပြုချက်များ ဖော်ထုတ်တင်ပြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများ အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် လုပ်ငန်းကော်မတီသို့ တင်ပြ ဆွေးနွေးသွားရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နေရပ်ပြန်လို့သူများ၏ လိုအပ် ချက်များအနေဖြင့် နေရပ်ပြောင်း ရွှေ့မှုဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ တန်ဖိုး နည်းအိမ်ရာ ဆောက်လုပ်ပေးရေး၊ လမ်းတံတား၊ ရေ မီးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ သက်မွေး လုပ်ငန်းသင်တန်းများ ပို့ချပေးရေး တို့ အဓိကဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် လုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီးက ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ အတွက် ပြန်လည်နေရာချထား ရာတွင် ရေရှည်ရပ်တည်နိုင်ရန် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်း

သင်တန်းများကို ဌာနများအလိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ မောင်တောမြို့နယ် ရွာငါးရွာတွင် ပြည်နယ်အစိုးရ ရန်ပုံငွေဖြင့် မြေတိုင်းတာခြင်း၊ အကွက်ချခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် မြေကွက်ချခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး သင်တန်းများ ပေးခြင်း၊ တောင်သူပညာပေး သင်တန်းများပေးခြင်း၊ ဌာနပိုင် စက်ကိရိယာများဖြင့် စပါးရိတ် သိမ်းခြွေလှေ့ပေးခြင်း၊ မွေးမြူရေး အသိပညာပေး သင်တန်းများပေး ခြင်းတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်းနှင့် နေရပ်ပြန်များ လူနေမှုဘဝ ရေရှည်ရပ်တည် နိုင်ရေးအတွက် အခြားသော ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ လုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင် က ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ အတွက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ သင်တန်းများ တက်ခွင့်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယာယီ တိုက်ခွဲရှောင်များအတွက် မိုတိုင်း ဖုန်းပြုပြင်ရေးသင်တန်း၊ ကွန်ပျူ တာနှင့် စက်ချုပ်သင်တန်းများ တက်ရောက်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်း နေရပ် စွန့်ခွာသူများအတွက် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် လျာထားထည့်သွင်း ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဆွေးနွေးတင်ပြ ထို့နောက် အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာသော ကော်မတီ ဝင်ငွာများမှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ပတ်သက် ၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီ အစဉ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍ အလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ လုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများက လိုအပ်သည့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာသို့ ပို့ကုန်များတိုးတက်တင်ပို့လျက်ရှိ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၇
ယခုလမှစ၍ မုတ်သုံရာသီကုန်ဆုံးပြီး ပွင့်လင်းရာသီသို့ စတင်ဝင်ရောက်ပြီ ဖြစ်သဖြင့် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ ပုံမှန်အနေအထားသို့ ရောက်ရှိနေပြီး ပို့ကုန်များ တိုးတက်တင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သင်္ဘော ၂၃ စင်း ဆိုက်ကပ်
ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း၌ ယနေ့ ဆိုက်ကပ် ထားသည့် သင်္ဘောများမှာ ကုန်သေတ္တာ တင်သင်္ဘော နှစ်စင်း၊ အထွေထွေကုန်စည် တင်သင်္ဘော ၁၅ စင်း၊ စက်သုံးဆီသင်္ဘော ငါးစင်းနှင့် စားသုံးဆီသင်္ဘော တစ်စင်း တို့ပါဝင်ပြီး စုစုပေါင်းသင်္ဘော ၂၃ စင်း ဆိုက်ကပ်၍ ကုန်တင်ကုန်ချလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ကုန်သေတ္တာ တင်သင်္ဘောများဖြင့် ဓာတ်မြေဩဇာ အမျိုးမျိုး၊ အထည်အလိပ်၊ ဆေးနှင့် ဆေး ပစ္စည်း၊ စားသောက်ကုန်၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်း၊ စက်နှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်း၊ ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း၊ ကော်စော စသည်တို့ တင်သွင်းပြီး ရေထွက်ကုန်၊ ချုပ်ပြီး အဝတ်အထည်၊ ကောက်ပဲသီးနှံထွက်ကုန်၊

သစ်တောထွက်ကုန်နှင့် ရော်ဘာတို့ကို တင်ပို့လျက်ရှိရာ ယခု အောက်တိုဘာလ တွင် ဝင်ရောက်ရန် လျာထားသည့် ကုန်သေတ္တာတင် သင်္ဘောများအနက် ယနေ့အထိ သင်္ဘောစင်းရေ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

တင်ပို့ရောင်းချ
မြန်မာ့ပို့ကုန် ဆန်နှင့် လယ်ယာ ထွက်ကုန် ကောက်ပဲသီးနှံများကို ပြည်ပ နိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချရာတွင် ပမာဏ များသော ပို့ကုန်များကို ကုန်သေတ္တာတင် သင်္ဘောများဖြင့်သာမက အထွေထွေ ကုန်စည်တင်သင်္ဘောများဖြင့် သင်္ဘော စင်းလိုက် ငှားရမ်းပို့ဆောင်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဥရောပ သို့ ဆန်တင်သင်္ဘော သုံးစင်း၊ ပြောင်းဆန် တင်သင်္ဘော လေးစင်းအပါအဝင် အထွေထွေကုန်တင်သင်္ဘော ၁၅ စင်းဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ပြည်သူများ သုံးစွဲရန် ဓာတ်မြေဩဇာများ၊ ဘီလပ်မြေများ၊ စက်ယန္တရားကြီးများ၊ စက်သုံးဆီနှင့် စားသုံးဆီများ တင်ဆောင်လာသော သင်္ဘောများမှာလည်း သီလဝါနှင့် ရန်ကုန် ဆိပ်ကမ်းများတွင် ဆိုက်ကပ်၍ ကုန်ချ



ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း၌ ကုန်တင်ကုန်ချပြုလုပ်နေသည့် ကုန်သေတ္တာတင်သင်္ဘောတစ်စင်းကို တွေ့ရစဉ်။

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အနေဖြင့် ပွင့်လင်းရာသီရောက်သည်နှင့် ရေကြောင်းသယ်ယူပို့ဆောင်မှု ကောင်းမွန် လာပြီး မြန်မာ့ထွက်ကုန်များကို နိုင်ငံ တကာသို့ တိုးတက်ပို့ဆောင်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း၌ ကုန်တင်ကုန်ချလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



သီလဝါဆိပ်ကမ်း၌ ဆိုက်ကပ်၍ ကုန်ချလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် စက်သုံးဆီတင်သင်္ဘော တစ်စင်းကို တွေ့ရစဉ်။

မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ စိစစ်ခြင်းနှင့် မဲရုံအရေအတွက်များ လျာထားသတ်မှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇
ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်သည် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမို ကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ များကို ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုတင် ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လာမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ ဥပဒေနှင့် အညီ လွတ်လပ်စွာမဲပေးနိုင်ရေး အတွက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ စိစစ်ခြင်းနှင့် မဲရုံတည်နေရာများ အတည်ပြု သတ်မှတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သည့် ညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ



တွင် သာယာဝတီခရိုင် ဆရာစံ ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးဦးနှင့် ဦးတင်မောင်ဆွေ၊

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် သာယာ ဝတီခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲအရာရှိ များ၊ သာယာဝတီခရိုင်နှင့် နတ်တလင်းခရိုင်တို့မှ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ခရိုင်လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား

ဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးစိုးမှူးများ၊ ကြို့ပင်ကောက်၊ ဇီးကုန်း၊ နတ်တလင်း၊ မိုးညို၊ မင်းလှ၊ လက်ပံတန်း၊ သာယာဝတီ၊ အုတ်ဖို မြို့နယ်တို့မှ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး မှူးများ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲ

အရာရှိများ၊ မြို့နယ်လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးစိုးမှူးများ၊ သာယာဝတီမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ၆၉ အုပ်စု မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြပြီး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများက မဲဆန္ဒ ရှင်စာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေး၊ မဲရုံတည်နေရာ သတ်မှတ်အတည် ပြုနိုင်ရေးနှင့် မဲရုံသုံးပစ္စည်းများ လိုအပ်ချက်တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လေဖိအားနည်း ရပ်ဝန်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်နိုင်

နေပြည်တော်အောက်တိုဘာ ၁၇
ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်း နှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက် ရှိသော ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် တို့တွင် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်၌ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း တစ်ခု ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။ မိုး/ဇလ

ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း ၁၀၉၈၁ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၈၄ ဦးတွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁၇-၁၀-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်းကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၆-၁၀-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၇-၁၀-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၉၈၁) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၈၄) ဦးတွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၅၉) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၉,၂၆၁,၉၂၉) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၆၂၈,၈၆၁) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၂၂၀) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူစုစုပေါင်း (၆၀၂,၇၅၄) ဦးရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ (၁) ဦးရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၇၁) ဦးရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့မှ (၂၆-၉-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ တွေ့ရှိရသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၄၅) ဦးရှိရာ ၎င်းတို့အနက် (၁၀၂) ဦး (၇၀ ရာခိုင်နှုန်း) မှာ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ အသည်း၊ ကျောက်ကပ်၊ အဆုတ်၊ ကင်ဆာရောဂါ စသည့်နာတာရှည်ရောဂါအခံတစ်ခုခုရှိသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့် နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူများ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားရှိမှုအခြေအနေများကို ဆန်းစစ်ချက်အရ သေဆုံးသူများ၏ (၈၁.၄) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကာကွယ်ဆေး လုံးဝထိုးနှံထားခြင်းမရှိသူများနှင့် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားခြင်းမရှိသူများဖြစ်ကြပြီး (၁၇.၂) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားရှိသူများနှင့် (၁.၄) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသူများဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးရသူ နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူများ၏ မိသားစုဝင်များထံမှ သိရှိချက်အရ အဆိုပါသေဆုံးရသူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို ခံယူမှုမရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့် ရောဂါအခံရှိသူများ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားရှိမှုအခြေအနေ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့်ရောဂါအခံရှိသူများ၏		
၈၁.၄ ရာခိုင်နှုန်းသည်	၁၇.၂ ရာခိုင်နှုန်းသည်	၁.၄ ရာခိုင်နှုန်းသည်
ကာကွယ်ဆေး လုံးဝထိုးနှံထားခြင်း မရှိသူများနှင့် ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားခြင်းမရှိသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။	ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားသူများဖြစ်ကြပါသည်။	ထပ်ဆောင်း ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။

ခဲ့ခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းရင်းများမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု ခံယူခြင်းဖြင့် မိမိတွင် ရှိနေသည့် နာတာရှည်ရောဂါအခံသည် ပိုမိုဆိုးရွားလာမည်ဟူသည့် လွှဲမှားသော အယူအဆကြောင့် စိုးရိမ်စိတ် ဖြစ်ပေါ်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုများကို လာရောက်မခံယူခြင်း၊ အသက်အရွယ် ကြီးရင့်မှုနှင့် နာတာရှည်ရောဂါအခံကြောင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးစုရပ်များသို့ သွားရောက်ရန်အခက်အခဲရှိခြင်း တို့ကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု သိရှိရပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရပါက အသက်အန္တရာယ်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ ပိုမိုများပြားသည့် ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ အသည်း၊ ကျောက်ကပ်၊ အဆုတ်၊ ကင်ဆာရောဂါစသည့် နာတာရှည်ရောဂါအခံ တစ်ခုခုရှိသူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို မပျက်မကွက်ခံယူကြပါရန်နှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုဝင်များ၊ မိတ်ဆွေများမှလည်း အဆိုပါနာတာရှည်ရောဂါအခံ တစ်ခုခုရှိသူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုများကို အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူရေးနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး များကို မပျက်မကွက်ထိုးနှံမှုခံယူနိုင်ရေးအတွက် နီးစပ်ရာကာကွယ်ဆေးထိုးစုရပ်များ၊ ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် မပျက်မကွက် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် တိုက်တွန်း အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်/သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၉၈၈၅၀၁၂၅	၉၆၁၆၈၃၅၃	၁၀၉၀၅၃၆
၂။	အိန္ဒိယ	၄၄၆၃၀၈၈၈	၄၄၀၇၅၁၄၉	၅၂၈၉၀၅
၃။	ပြင်သစ်	၃၆၂၅၈၆၀၇	၃၅၀၀၈၇၁၉	၁၅၅၈၁၆
၄။	ဘရာဇီး	၃၄၇၉၂၃၈၆	၃၃၉၅၃၄၃၃	၆၈၇၁၉၇
၅။	ဂျာမနီ	၃၄၆၀၈၈၃၅	၃၂၉၃၆၇၀၀	၁၅၁၄၂၀
၆။	တောင်ကိုရီးယား	၂၅၁၃၁၅၀၅	၂၄၇၁၁၇၉၅	၂၈၈၅၁
၇။	ဗြိတိန်	၂၃၇၉၈၇၉၃	၂၃၄၂၀၉၄၈	၁၉၁၆၈၁
၈။	အီတလီ	၂၃၀၉၉၉၈၃	၂၂၃၆၈၉၈၁	၁၇၇၉၈၈
၉။	ဂျပန်	၂၁၇၇၂၉၆၇	၂၀၄၅၃၃၁၆	၄၅၈၉၀
၁၀။	ရုရှား	၂၁၃၁၄၉၅၇	၂၀၆၁၈၃၅၈	၃၈၈၉၉၃

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၁၁၄၉၃၂၇၁	၁၀၅၉၉၂၀၁	၄၃၁၅၇
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၆၄၅၈၁၀၁	၆၂၈၂၉၅၁	၁၅၈၃၂၇
၃။	မလေးရှား	၄၈၆၇၁၉၂	၄၈၀၆၈၈၃	၃၆၄၁၇
၄။	ထိုင်း	၄၆၈၇၂၈၁	၄၆၄၉၅၀၉	၃၂၈၈၂
၅။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၉၈၄၈၁၅	၃၈၉၅၄၂၀	၆၃၅၄၉
၆။	စင်ကာပူ	၂၀၁၂၀၆၅	၁၉၁၄၅၉၆	၁၆၄၄
၇။	မြန်မာ	၆၂၈၈၆၁	၆၀၂၇၅၄	၁၉၄၇၁
၈။	ဘရူနိုင်း	၂၃၁၈၃၃	၂၂၁၄၀	၂၂၅
၉။	လာအို	၂၁၆၁၀၁	၂၀၈၃၄၄	၇၅၈
၁၀။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၇၉၇၀	၁၃၄၈၄၄	၃၀၅၆

လွိုင်ကော် အောက်တိုဘာ ၁၇ နိုင်ငံတော်၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ငါးရပ်နှင့်အညီ ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ အိုမီခရွန် မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း BA-4/BA-5 ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှု မရှိစေရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးဆိုင်ရာ သတိပေးနှိုးဆော်မှုနှင့်နာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက လွိုင်ကော်

လွိုင်ကော်မြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သတိပေးနှိုးဆော် နာခေါင်းစည်းများ၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

မြို့မင်းစုမီးပွိုင့်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ လက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် နာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီ

ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးကျော်နှင့် ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ “အပြင်ထွက်ပါက နာခေါင်းစည်းများကို တပ်ဆင်ကြရန်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများနှင့်အညီ သွားလာနေထိုင်ကြရန်နှင့် တစ်ဦး



လမ်းလာနှင့် ဈေးသွားဈေးလာ ဆိုင်ရာ သတိပေးနှိုးဆော်မှုများ ပြည်သူများကို နာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး သိရသည်။ ကိုဇင်(လွိုင်ကော်)

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ၁၇၁၉ ဦး သေဆုံး

အစ္စလာမာဘတ် အောက်တိုဘာ ၁၇ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၌ ဇွန်လလယ်မှစတင်၍ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မုတ်သုံမိုး သည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု များနှင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် လက်ရှိအချိန် အထိ သေဆုံးသူ ၁၇၁၉ ဦးနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူ ၁၂၈၆၇ ဦး ရှိလာကြောင်း အမျိုးသားသဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲရေး အာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်အထိ အဆိုပါ သဘာဝဘေးများကြောင့် ကလေးငယ် ၆၄၁ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၃၄၅ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း အဆိုပါအဖွဲ့၏ မှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဆင်းပြည်နယ်သည် အဆိုပါ သဘာဝဘေးဒဏ် အများဆုံးခံရသည့်ဒေသဖြစ်ပြီး

ဆင်းပြည်နယ်အတွင်း ဒေသခံ ၇၈၀ သေဆုံးခဲ့ကာ ဘလိုချီစတန်ပြည်နယ်တွင် ဒေသခံ ၃၃၆ ဦး၊ ခိုင်ဘာပတ်တွင် ၃၃၀ ဦးနှင့် နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း ပန်ဂျပ်ပြည်နယ်တွင် ၃၀၈ ဦးနှင့် ၂၂၃ ဦး အသီးသီး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် သဘာဝဘေးများအတွင်း လူနေအိမ်ခြေ ၂၂၇၁၅၂၃ လုံးနှင့် ကျွဲနွားတိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ ၁၆၃၆၆၂ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိ အချိန်တွင် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန် ရှိသူများက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၀၄၀၃ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ

မော်စကို အောက်တိုဘာ ၁၇ ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၀၄၀၃ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံ တစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၁၃၁၄၉၅၇ ဦး ရှိလာကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြည့်ရေး နှင့် တုံ့ပြန်ရေးစင်တာက အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

သေဆုံးသူ ၉၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ ထို့ပြင် ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၉၂ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၃၈၉၉၃ ဦးရှိလာကြောင်း နှင့် လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသူ ၁၄၅၁၃



ဦး ထပ်တိုးလာခြင်းကြောင့် ပြန်လည် ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၂၀၆၁၈၃၅၈ ဦး ရှိလာကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြည့်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ရေး စင်တာက ပြောကြားသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၌ မြို့တော်မော်စကို သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ခံရမှု အများဆုံးဒေသဖြစ်ပြီး

လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၆၇၆ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် မြို့တော်မော်စကို၌ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၂၂၀၁၅၉ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၀၆၀ ထပ်မံတွေ့ရှိ

နယူးဒေလီ အောက်တိုဘာ ၁၇ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၀၆၀ ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၄၄၆၃၀၈၈၈ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အချက် အလက်များအရ သိရသည်။

သေဆုံးသူ ၅၂၈၉၅ ဦး ရှိလာ လက်ရှိတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိဆဲ လူနာပေါင်း ၂၆၈၃၄ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံး သူ ၁၀ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၅၂၈၉၅၅ ဦး ရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန က ပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်

တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၈၄၁ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာ သူပေါင်း ၄၄၀၇၅၁၄၉ ဦးရှိလာ ကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၂၁၉၃၃၄၃၆၅၁ လုံး အသုံးပြုပြီး

ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်ရှိအချိန်ထိ ပြည်သူ ၈၉၈ သန်းကျော်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှု ရှိ မရှိ စမ်းသပ်စစ်ဆေးပြီး ဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၇၁၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ကွာလာလမ်ပူ အောက်တိုဘာ ၁၇ မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၇၁၂ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိရသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၄၈၆၇၁၉၂ ဦး ရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၄၈၀၆၈၈၃ ဦးရှိ ယခု ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူ များအနက် နှစ်ဦးမှာ ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ လာသူများဖြစ်ပြီး ၁၇၁၀ မှာ ပြည်တွင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၃၆၄၁၇ ဦးရှိပြီး ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၄၈၀၆၈၈၃ ဦး ရှိသည်။

လက်ရှိအချိန်၌ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိဆဲ လူနာ ၂၃၈၉၂ ဦးရှိသည့်အနက် ၃၆ ဦးသည် အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်များတွင် ဆေးကုသမှု ခံယူနေ ရသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ လူဦးရေ၏ ၈၆ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးခဲ့ပြီး ၈၄ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ၄၉ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အပိုဆောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ပထမအကြိမ်နှင့် ၁ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း သည် အပိုဆောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ဒုတိယအကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးစီးကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ဂျပန်လေကြောင်းလိုင်းများ၌ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုကို သုညရာခိုင်နှုန်းအထိလျှော့ချရေးဆောင်ရွက်

တိုကျို အောက်တိုဘာ ၁၇ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လေကြောင်းလိုင်းများတွင် ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည့် လေယာဉ်များတွင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုကို သုညရာခိုင်နှုန်းအထိလျှော့ချရန်ပြင်ဆင်နေသကဲ့သို့ ဂျပန်နိုင်ငံရှိ လေကြောင်းလိုင်းများကလည်း ၎င်းတို့ပြေးဆွဲသည့် လေယာဉ်များ တွင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုကို သုညရာခိုင်နှုန်း အထိလျှော့ချနိုင်ရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

လေယာဉ်များပျံသန်းပြေးဆွဲရာတွင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှု သုညရာခိုင်နှုန်းအထိလျှော့ချရေးစည်းမျဉ်းအား

ယခုလအစောပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းပျံသန်း ရေးအဖွဲ့၏ အထွေထွေညီလာခံတွင် တာဝန်ရှိသူများက ချမှတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

၎င်းစည်းမျဉ်းအရ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတကာ၌ပြေးဆွဲမည့် လေယာဉ်များတွင် ကနဦးအဖြစ်ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် ဓာတ်ငွေ့ ထုတ်လွှတ်မှုကို ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းလျှော့ချသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ် တွင် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းပျံသန်းရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများရှိ လေယာဉ်များတွင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ ထုတ်လွှတ်မှုကို သုညရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချသွားမည်ဟု သိရသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံရှိ

လေကြောင်းလိုင်းများသည် လက်ရှိအချိန်တွင် ဆီစားသက်သာသည့် လေယာဉ်အမျိုးအစားများကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် လေယာဉ်ပျံသန်း ပြေးဆွဲရာမှ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ လျှော့ချရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေကြသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် တွေ့ရှိချက်များအရ စွန့်ပစ်ဆီများမှတစ်ဆင့် ထုတ်လုပ်သည့် လေယာဉ်ဆီသည် လေယာဉ်ပျံသန်းပြေးဆွဲရာတွင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုကို လျှော့ချနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ဂေ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ပခုက္ကူမြို့နယ် မြစ်ခြေတိုက်နယ် ညောင်လှကျေးရွာအနီး၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ထောင်ထားသည့် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် သံဃာတော်တစ်ပါး ပျံလွန်တော်မူပြီး နှစ်ပါးဒဏ်ရာရ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇
အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပခုက္ကူမြို့ အမှတ် (၁၂) ရပ်ကွက် မဟာဝိသုတာရာမ (အလယ် တိုက်)ရှိ သာသနာ့ဝိသကောင်းမှ ဦးဦးအောင်လွင်၊ ဦးဝိစာရ

သက်တော် ၃၄ နှစ်၊ ဝါတော် ၁၄ ဝါ (ဘ) ဦးမောင်ငွေတို့ ပါဝင်သည့် သံဃာတော် လေးပါးသည် ယာဉ်အမှတ် MDY-RLG-1472 အမျိုးအစား Nissan အနက်ရောင်ယာဉ်ဖြင့် ပခုက္ကူမြို့နယ် ပေါက်တောကျေးရွာရှိ ညောင်လှကျေးရွာအနီးရှိ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ထောင်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်းတစ်လုံး အား နင်းမိပေါက်ကွဲခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်

ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါမိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ညောင်လှကျေးရွာတွင် ဝဲပန်းမိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာ၊ ယာပေါင်မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ (မစိုးရိမ်ရ)၊ ညောင်လှကျေးရွာတွင် ဦးခေါင်း ဝဲဘက်ခြမ်း မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ၊ ယာပန်း မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ (မစိုးရိမ်ရ)၊ ညောင်လှကျေးရွာတွင် ယာပန်း/ ယာလက်မောင်း မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ၊ ဝဲလက်ဖမ်း မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ (မစိုးရိမ်ရ)နှင့် ညောင်လှကျေးရွာ သက်တော် ၃၂ နှစ်၊ ဝါတော် ၁၂ ဝါ (ဘ) ဦးမောင်ငွေတွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိ ခဲ့ကြောင်း၊ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့် သံဃာတော် လေးပါးအား ပခုက္ကူမြို့နယ် မြစ်ခြေ တိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပြီး ဆေးကုသ

မှုများ ပြုလုပ်ပေးနေစဉ် ည ၇ နာရီခွဲ ခန့်တွင် ညောင်လှကျေးရွာရှိ ဒဏ်ရာများ ဖြင့် ပျံလွန်တော်မူသွားခဲ့ပြီး သံဃာတော် နှစ်ပါးအား ဆေးကုမှုများ ဆက်လက် ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိသည်။ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့နှင့် အမြင်တူညီခြင်းမရှိ သည့် အရပ်သားများနှင့် သံဃာတော်များ ကိုလည်း ပစ်မှတ်ထားကာ လုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသဖြင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လှုပ်ရှားမှုများ အား သက်ဆိုင်ရာသို့ အချိန်မီသတင်းပေးပို့ နိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ သတင်းစဉ်



အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်တွင် ပခုက္ကူမြို့ မဟာဝိသုတာရာမ (အလယ်တိုက်) မှ ညောင်လှကျေးရွာအနီးရှိ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ထောင်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်း တစ်လုံးအား နင်းမိပေါက်ကွဲခဲ့သည့်တည်နေရာပြ Google မြေပုံ။



PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ထောင်ထားသည့် မိုင်းပေါက်ကွဲ မှုကြောင့် သံဃာတော်တစ်ပါး ပျံလွန်တော်မူသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ထောင်ထားသည့် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် သံဃာတော်နှစ်ပါး မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ထောင်ထားသည့် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် သံဃာတော်နှစ်ပါး မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ထားဝယ်မြို့အနီး မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အတွင်း မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားနေသည့် ငါးဖမ်းဝါးလတ်လှေတစ်စင်းအား ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ အနီး မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အတွင်း လုံခြုံ ရေးဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်(ရေ) မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ထားဝယ်မြို့၏ အနောက်မြောက်ဘက် ရေမိုင် ၆၄ မိုင် အနီး ငါးဖမ်းဝါးလတ်လှေတစ်စင်း မီးလောင်နေကြောင်း သတင်းအရ

အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်တွင် သွားရောက်ရှာဖွေစစ်ဆေး ရာ လင်းတိုးတိုးအောင်(၃)အမည်ရှိ ငါးဖမ်း ဝါးလတ်လှေတစ်စင်း မီးလောင်နေသည် ကိုတွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ဒေသခံငါးဖမ်းလှေများ နှင့်အတူ ဝိုင်းဝန်းမီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ပြီး လှေပေါ်ပါ လှေသား ၁၃ ဦးကို မိမိ ရေယာဉ်ပေါ်သို့ လွှဲပြောင်းတင်ဆောင်၍



ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ စားသောက် ဖွယ်ရာများနှင့် အဝတ်အထည်များ ပေးအပ်ကာ ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါ လှေသားများအား သက်ဆိုင်ရာသို့ စနစ် တကျ လွှဲပြောင်းအပ်နှံသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ် နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရား များ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ

ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများ အရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင် သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ညောင်ရွှေကျေးရွာနေ ရန်လင်းသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Yan Linn" Facebook အကောင့်၊ မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီး မြင်သာရပ်ကွက်နေ စောမြင့်ကြူသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် "Myatnoe

Khin" Facebook အကောင့်တို့ဖြင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက် အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြား စေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင် ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုဖြင့်လှစ် အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်း များ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များ သည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့် ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း၊ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ့ထုတ်ကုန်များ မျက်နှာပန်းလှခဲ့သည့် တရုတ်-အာဆီယံကုန်စည်ပြပွဲ

မြန်မာနိုင်ငံဟာ မြေပေါ်မြေအောက် သယံဇာတပေါကြွယ်ဝတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်သည်သာမက လယ်ယာစိုက်ပျိုးသီးနှံ အလွန်ဖြစ်ထွန်းတဲ့နိုင်ငံ ဖြစ်တာကြောင့် အဲဒီကရုတ်ထုတ်ကုန်တွေကို ကုန်ကြမ်းရောကုန်ချောပါ ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်တာ နဲ့အမျှ တိုင်းပြည်အတွက် လွန်စွာအကျိုးဖြစ်ထွန်း နိုင်တယ်ဆိုတာ စီးပွားရေးပညာရှင်တွေအပါအဝင် ပြည်သူ့အများက လက်ခံထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုတင်ပို့ရောင်းချနိုင်ဖို့ဆိုတာ ထုတ်ကုန် ပစ္စည်းတွေ အရည်အသွေးကောင်းဖို့ လိုအပ်သလို နိုင်ငံတကာအတွင်း ဈေးကွက်ကိုချဲ့ထွင်နိုင်ဖို့ လည်းလိုအပ်ပါတယ်။

ဒီနှစ်ချက်ကို အဓိကရည်မှန်းချက်ထားပြီး နိုင်ငံတကာကနိုင်ငံအချို့မှာ ကျင်းပတဲ့ကုန်စည် ပြပွဲတွေမှာ မြန်မာ့ထုတ်ကုန်တွေကို ပါဝင်ပြသခဲ့ ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် တရုတ်ပြည်မှာကျင်းပတဲ့ ကုန်စည်ပြပွဲတွေမှာ နှစ်စဉ်လိုလို ပါဝင်ပြသခဲ့ရာမှာ ထိရောက်အောင်မြင်မှုရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ယခုနှစ်မှာလည်း တရုတ်နိုင်ငံ ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နန်နင်းမြို့မှာ စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့ကနေ ၁၉ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပတဲ့ (၁၉)ကြိမ်မြောက် တရုတ်-အာဆီယံကုန်စည်ပြပွဲ မှာ မြန်မာ့ထုတ်ကုန်တွေကို ပါဝင်ပြသခဲ့ပါတယ်။

မြန်မာ့သယံဇာတ ကျောက်စိမ်းနဲ့ လယ်ယာထွက်ကုန် ဆန်နဲ့ ဆန်ကွဲ

မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အဆိုပါကုန်စည်ပြပွဲမှာ ယမန်နှစ်က ပြခန်းပေါင်း ၂၀ ပြသခဲ့ပေမယ့် ယခု နှစ်မှာ ပြခန်း ၁၀ ခန်း ထပ်တိုးပြီး စုစုပေါင်းပြခန်း ပေါင်း ၃၀ ပါဝင်ပြသခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ အဲဒီ ပြခန်းတွေမှာ အဓိကထားပြသခဲ့တာကတော့ မြန်မာ့ဆန်နဲ့ ဆန်ကွဲ၊ မြန်မာ့အစားအစာ၊ ကော်ဖီ၊ လက်ဖက်၊ လက်မှုပစ္စည်း၊ အိမ်ထောင်ပရိဘောဂ ပစ္စည်း၊ ကျောက်စိမ်းအပါအဝင် မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာပစ္စည်းတွေကို ပြသရောင်းချ ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ အထူးမျက်နှာ ပန်းလှခဲ့တာကတော့ မြန်မာ့သယံဇာတ ကျောက် စိမ်းနဲ့ လယ်ယာထွက်ကုန် ဆန်နဲ့ ဆန်ကွဲတို့ပဲ ဖြစ် ပါတယ်။

မြန်မာ့ကျောက်စိမ်းဟာ ကမ္ဘာမှာထင်ရှားပြီး တရုတ်ပြည်သူတွေအကြားမှာတော့ အထူးပင် ရေပန်းစားမျက်နှာပန်းလှတဲ့ ကျောက်မျက်ရတနာ တစ်မျိုးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ နှစ်စဉ် ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲပြုလုပ်ပြီး ပြသရောင်းချ ရာမှာ တရုတ်နိုင်ငံသားတွေ အများဆုံးလာရောက်



တရုတ်-အာဆီယံကုန်စည်ပြပွဲအားတွေ့ရစဉ်။

လေလံဆွဲပြီး ဈေးကောင်းပေးဝယ်ယူခဲ့ကြပါတယ်။ ကျောက်စိမ်းဟာ တရုတ်လူမျိုးတွေရဲ့ အမြတ်တန်း တန်ဖိုးထားတဲ့ ရတနာတစ်ပါးဖြစ်တာကြောင့်ပါ။ မြန်မာ့ကျောက်စိမ်းတွေကို မြန်မာနိုင်ငံမှာသာမက တရုတ်နိုင်ငံမှာပါ သီးခြားပြသရောင်းချနိုင်မယ်ဆို ရင် ပိုလို့အကျိုးဖြစ်ထွန်းမယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

နောက် မျက်နှာပန်းလှခဲ့တဲ့ မြန်မာ့ထုတ်ကုန် ပစ္စည်းကတော့ ဆန်နဲ့ဆန်ကွဲပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီ ပြပွဲမှာ မြန်မာ့ဆန်ဟာ ပြပွဲလာသူတွေ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်တွေရဲ့ အထူးအာရုံစိုက်မှုကိုခံခဲ့ရပြီး ဆန်ကွဲကတော့ ဒေသထွက်အစားအသောက်တွေရဲ့ ကုန်ကြမ်းအဖြစ် အထူးစိတ်ဝင်စားခဲ့ကြတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ မြန်မာ့ဆန်ကွဲဟာ တရုတ်နိုင်ငံ ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ယူနန် ပြည်နယ်၊ စီချမ်ပြည်နယ်၊ ကွေကျိုးစတဲ့ဒေသတွေ မှာရှိတဲ့ အစားအသောက် အချောကိုင်စက်ရုံတွေက ထုတ်လုပ်တဲ့ ဆန်ခေါက်ဆွဲ၊ ခရုမှုန့်ခေါက်ဆွဲ စတဲ့ အစားအသောက်တွေရဲ့ အဓိကအရည်အသွေးမြင့် ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းတွေဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးဟာ နှစ်ပေါင်း ၃၀

တကယ်တော့ တရုတ်နဲ့ အာဆီယံနိုင်ငံတွေရဲ့ မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးဟာ နှစ်ပေါင်း ၃၀ ရှိခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ တရုတ်နဲ့အာဆီယံအကြားဘက်ပေါင်းစုံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို ကဏ္ဍအသီးသီးမှာ ဖော်ဆောင်ခဲ့ရာမှာ စီးပွားရေးကဏ္ဍကလည်း အရေးပါလျက်ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် တရုတ်နဲ့ အာဆီယံအကြား ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်တာတွေကို

နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဇုန်တွေကတစ်ဆင့် ပြုလုပ် ခြင်း၊ ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်း Free Trade Zone တွေက တစ်ဆင့်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ကုန်စည်ပြပွဲတွေက တစ်ဆင့် ပြုလုပ်ခြင်း စတဲ့နည်းလမ်းအသွယ်သွယ်နဲ့



တရုတ်-အာဆီယံကုန်စည်ပြပွဲမှ မြန်မာပြခန်းအားတွေ့ရစဉ်။

ဖော်ဆောင်ခဲ့ရာမှာ ယနေ့အခါမှာ တရုတ်နိုင်ငံဟာ အာဆီယံနိုင်ငံတွေရဲ့ အဓိကနဲ့ အကြီးဆုံးကုန်သွယ် ဖက်နိုင်ငံဖြစ်နေပြီလို့သိရပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ယခုနှစ်ဟာ တရုတ်နဲ့ အာဆီယံ အကြား ဒေသတွင်းဘက်စုံစီးပွားရေး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု(RCEP)ကို အကောင်အထည်ဖော်တဲ့ နှစ်ဖြစ်တာနဲ့အညီ တရုတ်-အာဆီယံ လွတ်လပ်တဲ့ ကုန်သွယ်မှုဇုန်(3.0)တည်ဆောက်မှု

မြင့်ဝေလှိုင်

လည်း စတင်သွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ တစ်ချိန် တည်းမှာပဲ တရုတ်နဲ့ အာဆီယံဟာ “အပြန်အလှန် အကျိုးပြုအားဖြစ်ခြင်း”ဖြင့် ပွင့်လင်းတဲ့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကိုမြှင့်တင်ပြီး “ပိုမိုနီးကပ်တဲ့တရုတ်- အာဆီယံအသိုက်အဝန်း”ကို တည်ဆောက်သွား မယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဘက်ပေါင်းစုံမဟာဗျူဟာ မိတ်ဖက် ဆက်ဆံရေး စတင်တဲ့နှစ်

RCEP ကို ယခုနှစ်မှာ စတင်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပြီးတဲ့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဟာ ယခုနှစ် မေလ ၁ ရက်နေ့မှာပဲ RCEP ရဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုရရှိ ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလိုအကျိုးသက်ရောက်မှုရရှိခဲ့ပြီးတဲ့ နောက်မှာပဲ မြန်မာနဲ့တရုတ် နှစ်နိုင်ငံတွေရဲ့ စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းတွေဟာ RCEP ရဲ့ နောက်ဆက်တွဲ အဖြစ် စီးပွားရေးအကျိုးအမြတ်တွေ ရရှိခံစား ခဲ့ရတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီနှစ်ကျင်းပတဲ့ တရုတ်- အာဆီယံကုန်စည်ပြပွဲမှာလည်း RCEP နိုင်ငံများ ပြခန်းဇုန်ကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာမှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ထုတ်ကုန်တွေကို အဲဒီပြခန်းဇုန်မှာ ပါဝင်ပြသ

နိုင်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ယခုနှစ်ဟာ တရုတ်- အာဆီယံ ဘက်ပေါင်းစုံမဟာဗျူဟာ မိတ်ဖက် ဆက်ဆံရေး စတင်တဲ့နှစ်ဖြစ်ပြီး RCEP စတင် အကောင်အထည်ဖော်တာနဲ့လည်းတစ်သားတည်း ကျတာမို့ အနာဂတ်ကာလမှာ နှစ်ဖက်နိုင်ငံတွေရဲ့ ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်မှု အားကောင်းလာမယ့် အပြင် ဒေသတွင်းနဲ့ တစ်ကမ္ဘာလုံး စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအတွက်လည်း စာမျက်နှာ ၁၇ သို့ □



တရုတ်-အာဆီယံကုန်စည်ပြပွဲမှ မြန်မာပြခန်းများအားတွေ့ရစဉ်။



အခုနှစ်ကျင်းပတဲ့ (၁၉) ကြိမ်မြောက် တရုတ်-အာဆီယံ ကုန်စည်ပြပွဲကို “တရုတ်-အာဆီယံဒေသတွင်း ဘက်စုံစီးပွားရေးပူးပေါင်းမှု (RCEP) အခွင့်အလမ်း သစ်တွေမျှဝေ၊ တရုတ်-အာဆီယံ လွတ်လပ်ကုန်သွယ်စာရင်း (3.0) တည်ဆောက်” ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နဲ့ကျင်းပခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဒီပြပွဲ လေးရက်တာကာလအတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၉ ဒသမ ၀၂ ဘီလီယံနဲ့ညီမျှတဲ့ တရုတ်ယွမ်ငွေ ၄၁၃ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိတဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စီမံကိန်းပေါင်း ၂၆၇ ခု လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ တကယ်တော့ အဆိုပါ ကုန်စည်ပြပွဲမှာ စီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပွဲတော်ကိုပါ ပူးတွဲကျင်းပခဲ့ပြီး အဲဒီပွဲတော်မှာ နိုင်ငံအလိုက် ကုမ္ပဏီတွေက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ကြ တာဖြစ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၈-၁၀-၂၀၂၂

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၁၉၅၅	၂၀၀၅	၁၉၉၅	၁၉၆၅	၂၀၀၀	၂၀၂၅	၂၀၁၀	၁၉၉၀	၂၀၈၀	၂၀၉၅	၁၉၉၅	၂၀၀၅	၂၀၄၀	၂၀၄၀	၂၀၄၀	၂၂၆၀	၂၇၇၀
95 Ron	၂၀၂၅	၂၀၇၀	၂၀၇၀	၂၀၃၅	၂၀၇၀	၂၀၉၅	၂၀၈၀	၂၀၅၅	၂၁၅၀	၂၁၆၅	၂၀၆၅	၂၀၈၀	၂၁၀၅	၂၁၀၅	၂၁၁၀	၂၃၃၀	၂၈၅၅
HSD (500 ppm)	၂၆၇၅	၂၇၃၅	၂၇၃၀	၂၆၉၀	၂၇၃၀	၂၇၅၀	၂၇၅၀	၂၇၂၀	၂၈၃၀	၂၈၂၅	၂၇၂၅	၂၇၃၀	၂၇၇၀	၂၇၇၀	၂၇၇၀	၂၉၉၀	၃၄၈၅
HSD (50 ppm)	၂၇၆၀	၂၈၁၀	၂၈၀၅	၂၇၇၀	၂၈၀၅	၂၈၃၀	၂၈၂၅	၂၇၉၅	၂၉၀၅	၂၉၀၀	၂၈၀၀	၂၈၁၀	၂၈၄၅	၂၈၄၅	၂၈၄၅	၃၀၆၅	၃၅၂၀
HSD (10 ppm)	၂၇၆၀	၂၈၁၀	၂၈၀၅	၂၇၇၀	၂၈၀၅	၂၈၃၀	၂၈၂၅	၂၇၉၅	၂၉၀၅	၂၉၀၀	၂၈၀၀	၂၈၁၀	၂၈၄၅	၂၈၄၅	၂၈၄၅	၃၀၆၅	၃၅၂၀

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၈၅၉	၁၉၃၀
95 Ron	၁၉၂၆	၁၉၉၈
HSD (500 ppm)	၂၅၆၉	၂၆၅၀
HSD (50 ppm)	၂၆၄၁	၂၇၂၃
HSD (10 ppm)	၂၆၄၁	၂၇၂၃

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၁၆

၀၆၇-၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ဟိုပုံးမြို့ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် နာဂပုရသာသနာလင်္ကာရသမဏေကျော် စာမေးပွဲကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ဟိုပုံး အောက်တိုဘာ ၁၇ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံးမြို့နယ်တွင် နာဂပုရ သာသနာလင်္ကာရအသင်းမှ ကျင်းပသော ဒုတိယ အကြိမ် နာဂပုရသာသနာလင်္ကာရသမဏေကျော် စာမေးပွဲကျင်းပနိုင်ရေး အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက နောင်တောင်းပရဟိတ တပ်ဦး ကျောင်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ရဲထွေးက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား စာဖြေစဉ်ကာလ အတွင်း မလိုလားအပ်သော ကျန်းမာရေးပြဿနာများ မဖြစ်စေရေးအတွက် ဆွမ်း၊ ခဲဘွယ်များ ချက်ပြုတ်

စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည့်ဝေယျာဝစ္စ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမ များအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်ပြီး သန့်ရှင်း လတ်ဆတ်သည့် ဆွမ်း၊ ခဲဘွယ်များ စီစဉ်ချက်ပြုတ် ဆောင်ရွက်ရန် လျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးညီညီတင် က လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမည့် အခြေအနေများ၊ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုမရှိစေရေးအတွက် စီစဉ် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကိုလည်းကောင်း၊ နာဂပုရသာသနာလင်္ကာရအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ရဲထွေးက ပွဲတော်ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် အသေးစိတ်အစီအမံများကို လျှောက်ထားသည်။

အဆိုပါ သာမဏေကျော်စာမေးပွဲကို အောက်တို



ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အရပ်ရပ်မှ စာဖြေသံဃာများအနေဖြင့် ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ သီလရှင်စုစုပေါင်းအပါး ၁၆၆၀ ဝင်ရောက် ဖြေဆိုကြမည်ဖြစ်ပြီး နာဂပုရသာသနာလင်္ကာရ

သာမဏေကျော်စာမေးပွဲ ဆုပေးပွဲကို နောင်တောင်း ပရဟိတတပ်ဦးကျောင်း၌ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် တွင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပအိုဝ်းဒေသ(ပြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

များစွာအထောက်အကူပြုလာလိမ့်မယ်လို့ နှစ်ဖက် တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တွေက မျှော်လင့်နေကြတယ်လို့ သိရပါတယ်။ အလားတူ လက်ရှိမှာ တရုတ်-အာဆီယံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဟာ မကြုံစဖူး သမိုင်းဝင်အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်ကို ရရှိနေတာမို့ နှစ်ဖက်အပြန်အလှန်အကျိုးရှိမှု၊ အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှုတွေကိုအခြေခံလို့ ဘုံ အကျိုးစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဘုံမျှော်မှန်း ချက်ဖြစ်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ယဉ်ကျေးမှုကိုထိန်းသိမ်း မြှင့်တင်ရေး၊ ပြည်သူလူထုတွေရဲ့ ဘုံအကျိုးစီးပွား တို့ကိုညှိတည်တဲ့ အယူအဆတွေကိုလိုက်နာခြင်းဖြင့် တရုတ်နဲ့ အာဆီယံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဟာ အနာဂတ်မှာ အောင်မြင်ခြင်းတွေနဲ့အတူ တောက်ပလာလိမ့်မယ်လို့လည်း မျှော်လင့်နေကြ တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ပြောရရင် ဒီနှစ်မှစတင်တဲ့ RCEP ရဲ့ရလဒ်

ကိုလေ့လာကြည့်တဲ့အခါ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဩဂုတ်လအတွင်း နှစ်ဖက်အကြား ကုန်သွယ်မှု ပမာဏဟာ တရုတ်ယွမ် ၄ ဒသမ ၀၉ ထရီလီယံ အထိရှိခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါဟာ ယမန်နှစ် သာမန်နှစ်ဘက်ကုန်သွယ်မှုပမာဏထက် ပိုကုန်မှာ ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ သွင်းကုန်မှာ ၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့်လာတာလို့ သိရပါတယ်။

အခုနှစ် ပထမခုနှစ်လမှာ ကွမ်ရှီးကျွန်းနဲ့ ဘရူနိုင်း၊ မြန်မာ၊ ကမ္ဘောဒီးယားအကြား ပို့ကုန် ပမာဏ ၃၇၄ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ သွင်းကုန်ပမာဏ ၁၆၈ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးတိုးတက်ခဲ့ တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

စီမံကိန်းပေါင်း ၂၆၇ ခု

လက်မှတ်ရေးထိုး

အခုနှစ်ကျင်းပတဲ့ (၁၉) ကြိမ်မြောက် တရုတ်- အာဆီယံ ကုန်စည်ပြပွဲကို “တရုတ်-အာဆီယံ ဒေသတွင်း ဘက်စုံစီးပွားရေးပူးပေါင်းမှု(RCEP)

အခွင့်အလမ်းသစ်တွေမျှဝေ၊ တရုတ်-အာဆီယံ လွတ်လပ်ကုန်သွယ်ဗားရှင်း (3.0) တည်ဆောက်” ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နဲ့ကျင်းပခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဒီပြပွဲ လေးရက်တာကာလအတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၉ ဒသမ ၀၂ ဘီလီယံနဲ့ညီမျှတဲ့ တရုတ်ယွမ်ငွေ ၄၁၃ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိတဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စီမံကိန်းပေါင်း ၂၆၇ခုလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ တကယ်တော့ အဆိုပါကုန်စည်ပြပွဲမှာ စီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပွဲတော်ကိုပါ ပူးတွဲ ကျင်းပခဲ့ပြီး အဲဒီပွဲတော်မှာ နိုင်ငံအလိုက် ကုမ္ပဏီ တွေက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ကြတာဖြစ် ပါတယ်။

ပြပွဲမှာကုမ္ပဏီပေါင်း

၁၆၅၃ ပါဝင်

အဆိုပါကုန်စည်ပြပွဲနဲ့ စီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုပွဲတော်ကျင်းပရာ ပြပွဲစုစုပေါင်းဧရိယာဟာ ၁၀၂၀၀၀ စတုရန်းမီတာကျယ်ဝန်းပြီး စုစုပေါင်း

ခင်းကျင်းတဲ့ အခန်းအရေအတွက်မှာ ၅၄၀၀ ခန့် ရှိပါတယ်။ ပြပွဲမှာကုမ္ပဏီပေါင်း ၁၆၅၃ ပါဝင်ခဲ့ပြီး Cloud CAEXPO မှာ ကုမ္ပဏီပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော် ပါဝင်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

တရုတ်-အာဆီယံ ကုန်စည်ပြပွဲဟာ နှစ်ဖက် နိုင်ငံတွေရဲ့ ထုတ်ကုန်တွေကို ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်တဲ့ ဈေးကွက်ကြီးတစ်ခုဖြစ်ရုံသာမက နောင်မှာ တရုတ်-အာဆီယံ နိုင်ငံတွေအကြား စီးပွားရေး မိတ်ဖက်တွေအဖြစ် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာကာ နိုင်ငံတွေ အချင်းချင်းထုတ်ကုန်တွေ အပြန်အလှန် ရောင်းဝယ် ဖလှယ်တဲ့အဆင့်ကနေ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွေ အထိ တိုင်းဒေသတွင်း ထုတ်ကုန်တွေ ပိုမိုထိုးဖောက် ရောက်ရှိနိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါကြောင်း ရေးသား လိုက်ရပါတယ်။ ။

ကိုးကားမှတ်တမ်း။ - China Media Group မှသတင်းအချက်အလက်များ -၁၇- ၉ -၂၀၂၂ နေ့ထုတ်ကြေးမုံသတင်းစာ

ပြည်သူ့အကျိုးမျှော် နှိုးဆော်ပါသည်

နိုင်ငံပိုင်ရပ်မြင်သံကြား၊ ရေဒီယို၊ သတင်းစာများတွင် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း နေ့စဉ်မဟုတ်သော်လည်း တစ်ရက်ခြား နှစ်ရက်ခြားဖြင့် ထုတ်လွှင့်ဖော်ပြ နေသည့်က “မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်” ဆိုသည့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ချက်ပင်ဖြစ်သည်။

မောင်မုဒိတာ

ယင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်နှင့် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းပုံစံ (၆၆/၆) (အထစ) (အရပ်အခေါ် သန်းခေါင်စာရင်း) တို့နှင့်ပတ်သက်၍ တွေ့ကြုံ ရသည့် အခက်အခဲများကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် လဝကရုံးများသို့ သွားရောက်ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်နိုင် ကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်သကဲ့သို့ အိမ်ထောင်စု စာရင်း၊ နိုင်ငံသားကတ်နှင့် အခြားအသိအမှတ်ပြု ကတ်များ၏ အချက်အလက်ကွဲလွဲမှုများ၊ ကတ်အပို ကိုင်ဆောင်သူများရှိပါက သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းထုတ်ပြန်ခြင်း လည်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်က အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နေသည့် e-Government စနစ်ကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အခြေခံအကျဆုံးအုတ်မြစ်သည် e-ID စနစ်ပင်ဖြစ်သည်။ e-ID စနစ်သည် လူတစ်ဦး ချင်းစီ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်နှင့် ဇီဝအချက် အလက်များကို အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ခြင်း (Electronic Identity) စနစ် ဖြစ်သည်။

e-ID စနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် နိုင်ငံတွင်းနေထိုင်သူအားလုံးကို အီလက်ထရွန်နစ် နည်းပညာအသုံးပြု၍ လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ကိုယ်ရေး အချက်အလက် (Biographic Data) နှင့် လက်ဗွေ၊ မျက်လုံးသွင်အိမ်၊ မျက်နှာစာတံပုံ (Biometric Data) များ ကောက်ယူကာ Database တွင် သိမ်းဆည်းပြီး လူတစ်ဦးချင်းစီအတွက် (Unique ID) နံပါတ်သတ်မှတ်၍ မှတ်ပုံတင်ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းစနစ်ကို နိုင်ငံ တော်တော်များများက တွင်တွင်ကျယ်ကျယ် အသုံး ပြုနေပြီဖြစ်သော်လည်း မိမိနိုင်ငံတွင် အသုံးပြုနိုင် ရန် အစပျိုးဆောင်ရွက်နေဆဲဖြစ်သည်။ ယခုအခါ e-ID စနစ်လုပ်ငန်းများကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ လုပ်ငန်းစဉ်စတင်နေ သော်လည်း လုပ်ငန်းပမာဏကြီးမားကျယ်ပြန့်သကဲ့ သို့ ငွေကုန်ကြေးကျလည်း များမည်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိအခြေအနေတွင် လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက် (Biographic Data) အတွက် စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဟု ဆိုရမည်ပင်။

လူဦးရေ ၅၂ သန်းကျော် စာရင်းသွင်းပြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာနသည် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို အကောင် အထည်ဖော်ရာတွင် နိုင်ငံသားတိုင်း အိမ်ထောင်စု

ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်နှင့် နိုင်ငံသားဦးစီးဌာန
အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း

သ-၁-၈ အတွက်အမှတ်
လ-၁၁ အချပ်အမှတ်

တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် - _____ မြို့ - _____ ရပ်ကွက် - _____ လမ်း - _____
မြို့နယ် - _____ ခရိုင် - _____ ကျေးရွာအုပ်စု - _____ ကျေးရွာ - _____

၇ ၀၀၀၀၀၀ ပုံစံ ၆၆/၆ (ကာသက်ရင်)
အိမ်ထောင်စုအမှတ်စဉ် _____
အိမ်အမှတ် _____
အထပ်အမှတ် _____
အခန်းအမှတ် _____
လူနေအဆောက်အအုံအမှတ် _____
ဤပုံစံစာရင်းသည်ရက်စွဲ _____

စဉ်	အမည်	မွေးဖွားသည့်					အမေအမည်	အိမ်ထောင် ဦးစီးနှင့် မည်သို့ တော်စပ် သည်	အလုပ်အကိုင်	မှတ်ပုံတင်အမှတ်စဉ်			လူမျိုး	နိုင်ငံသား	တာဝန်	မှတ်ချက်
		ရက်	လ	ခုနှစ်	ကျား	မ				မြို့နယ် သင်္ကေတ	နိုင်ငံသား	နိုင်ငံခြားသား				
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	၁၆	၁၇

ကျေးဇူးတင်ပါသည်။

လူဦးရေစာရင်း (အထစ) နှင့် နိုင်ငံသားဖြစ်တည်မှု အရည်အချင်းအရ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြား တစ်မျိုးမျိုးထုတ်ပေးရေးလုပ်ငန်းသည်လည်း တစ်ခု အပါအဝင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံသားဖြစ်တည်မှုဟုဆိုရာ တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၁၉၈၂ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံသား ဥပဒေအရ မွေးရာပါနိုင်ငံသားဖြစ်သည့် တိုင်းရင်းသား များနှင့် ယင်းဥပဒေအရဖြစ်သောနိုင်ငံသားများကို ဆိုလိုသည်။ နိုင်ငံသားများအတွက် နိုင်ငံသား၊ ဧည့် နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူနှင့် အခြားအသိ အမှတ်ပြုကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ကိုင်ဆောင်ထားသူ များသည် ၎င်းတို့နှင့်ပတ်သက်သည့် မျိုးရိုးစဉ်ဆက်၊ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို ရယူမှတ်တမ်းပြု ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရသည်။ ဝန်ကြီးဌာန၏ မြို့နယ်ရုံးအသီးသီး၌ နိုင်ငံသားများ၏ ကိုယ်ရေး အချက်အလက်များကို ပြုစုထိန်းသိမ်းထားရှိရာ ယခုအခါ ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးပြီးသူများ ၏ နိုင်ငံသားကတ်ထုတ်ပေးခြင်း မှတ်ပုံတင်စာအုပ် (နိုင်ငံ-၄) မှတ်တမ်းများကို e-ID Biographic Registration Software နည်းပညာဖြင့် ရိုက်သွင်း ခဲ့ရာ လူဦးရေ ၅၂ သန်းကျော် စာရင်းသွင်းပြီး ဖြစ်သည်။

စာရင်းကွဲလွဲမှုမျိုးစုံ စိစစ်တွေ့ရှိ အလားတူ မြို့နယ်ရုံးများရှိ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းပုံစံ (၆၆/၆) ပါ အချက်အလက်များ ကို Software နည်းပညာဖြင့် ရိုက်သွင်းခဲ့ရာ ယခုအခါ အိမ်ထောင်စု ၁၂ သန်းကျော်၊ လူဦးရေသန်း ၅၀ ကျော် စာရင်းသွင်းပြီးဖြစ်သည်။ ယင်းစာရင်းနှစ်ခု ကို Software နည်းပညာဖြင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း (အထစ) တစ်ခုထက် ပိုမိုကိုင်ဆောင်ထားသူများ၊ အခြားအထစတွင်လည်း အမည်စာရင်းပါဝင်နေသူ များ၊ နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) တစ်ခုထက် ပိုမို ရယူကိုင်ဆောင်ထားသူများ၊ နိုင်ငံသားကတ်အမှတ် တစ်ခုတည်းဖြင့် လူနှစ်ဦး ကတ်အမှတ်တူ ကိုင်ဆောင် ထားသူများ၊ တစ်နည်း ကတ်အမှတ်ထပ်နေသူများ စသည်ဖြင့် စာရင်းကွဲလွဲမှုမျိုးစုံ စိစစ်တွေ့ရှိနေရ ကြောင်း သိရှိရသည်။ ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည် e-ID စနစ်အတွက် လုပ်နိုင်သမျှသော နည်းလမ်းများ ဖြင့် ပြီးစီးနိုင်သမျှသောလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့် အတွက် အချက်အလက်မှန်ကန်ရေးနှင့် စနစ်တကျ ဖြစ်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီးသည်။

အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း (အထစ) နှင့် နိုင်ငံသားကတ်ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းသည် ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရသည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သည်။ လူတစ်ဦးသည် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းတစ်ခုတွင်သာ အမည်ပါရှိရမည်ဖြစ် သည်။ မိသားစုအတွင်း မွေးဖွားမှုရှိတိုင်း မွေးတိုင်း ဖြည့်စွက်၍ သေဆုံးမှုရှိက သေလျော့ဆောင်ရွက်ရန် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်လဝကရုံးများသို့ အထောက် အထားများဖြင့် တင်ပြဆောင်ရွက်ကြရသည်။ အလွယ်ပြောရလျှင် မွေးတိုင်းသည် မွေးဖွားမှုအတွက် အိမ်ထောင်စုစာရင်းတွင် အင်အားတိုးခြင်းဖြစ်ပြီး သေလျော့သည် သေဆုံးသူအတွက် အိမ်ထောင်စု စာရင်းတွင် အင်အားစာရင်းလျှော့ခြင်းဖြစ်သည်။

အထစနှင့် နိုင်ငံသားကတ်
တစ်နေရာမှတစ်နေရာ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျှင် လည်း ဝန်ကြီးဌာန၏ ပြောင်းဝင် / ပြောင်းထွက် ပုံစံ (၁၀)ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။ နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) မရှိသေးသူများသည် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း နှင့်အညီ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း (အထစ)တွင် အမည်စာရင်းပါရှိရန် ဦးစွာဆောင်ရွက်ပြီး ကိုင်ဆောင် ကတ်ပြား လျှောက်ထားရယူကြရမည်ဖြစ်သည်။ အထစနှင့် နိုင်ငံသားကတ်တို့၌ မိမိနှင့်ပတ်သက် သည့်အချက်အလက်များ ကွဲလွဲနေပါကလည်း သက်ဆိုင်ရာရုံးများ၌ တင်ပြလျှောက်ထားကာ အမှန်ကို ပြင်ဆင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ အထစနှင့် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) တစ်ခုထက် ပိုမို ကိုင်ဆောင်မှု၊ အချက်အလက်များကို မိမိသဘော ဖြင့် ပြင်ဆင်မှုတို့ ဆောင်ရွက်ပါက ဥပဒေအရ အရေးယူခြင်းခံရနိုင်သည်။ ယခုကဲ့သို့ အထစနှင့် နိုင်ငံသားကတ်တို့ကို Software နည်းပညာဖြင့် ဖြည့်သွင်းတိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးလိုက်သည့်အခါ မှန်ကန် သည့်အချက်အလက်များ တိတိကျကျရရှိပြီး ကွဲလွဲ နေမှုများလည်း အထင်အရှားပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်။ လူတချို့၏အမည်မှာ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေ စာရင်း (အထစ) တစ်ခုတွင်မက အခြားအထစတွင်လည်း ပါနေသည်။ မိသားစုလိုက်လည်း အထစ တစ်ခုထက် ပိုပြီး အလားတူရှိနေသည်။ စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ ☆

အလားတူ မြို့နယ်ရုံးများရှိ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းပုံစံ (၆၆/၆) ပါ အချက်အလက်များကို Software နည်းပညာဖြင့် ရိုက်သွင်းခဲ့ရာ ယခုအခါ အိမ်ထောင်စု ၁၂ သန်းကျော်၊ လူဦးရေသန်း ၅၀ ကျော် စာရင်းသွင်းပြီးဖြစ်သည်။ ယင်းစာရင်းနှစ်ခုကို Software နည်းပညာဖြင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း (အထစ) တစ်ခုထက် ပိုမိုကိုင်ဆောင်ထားသူများ၊ အခြားအထစတွင်လည်း အမည်စာရင်းပါဝင်နေသူများ၊ နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) တစ်ခုထက် ပိုမိုရယူကိုင်ဆောင်ထားသူများ၊ နိုင်ငံသားကတ်အမှတ်တစ်ခုတည်းဖြင့် လူနှစ်ဦး ကတ်အမှတ်တူ ကိုင်ဆောင်ထားသူများ၊ တစ်နည်း ကတ်အမှတ်ထပ်နေသူများ စသည်ဖြင့် စာရင်းကွဲလွဲမှုမျိုးစုံ စိစစ်တွေ့ရှိနေရကြောင်း သိရှိရသည်။ ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည် e-ID စနစ်အတွက် လုပ်နိုင်သမျှသောနည်းလမ်းများဖြင့် ပြီးစီးနိုင်သမျှသောလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် အချက်အလက်မှန်ကန်ရေးနှင့် စနစ်တကျဖြစ်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီး

ရန်ကုန်-ပြည်လမ်း ကတ္တရာကွန်ကရစ် ခင်းကျင်းနေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၇ ရန်ကုန်မြို့တော် သန့်ရှင်း သာယာသပ်ရပ်လှပရေးအတွက် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ အင်ဂျင် နီယာဌာန (လမ်းနှင့်တံတား)မှ ရန်ကုန်မြို့၏ အဓိကလမ်းမကြီး ဖြစ်သည့် ပြည်လမ်းတစ်လျှောက် အလုံလမ်းမှ လေဆိပ်လမ်းဆုံ အထိ ကတ္တရာကွန်ကရစ် (AC) ခင်းကျင်းမည်ဖြစ်ရာ အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက် ညနေ ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများက မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ရှစ်မိုင် ခုံးကျော် တံတားအဆင်း ခုနစ်မိုင်ခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက စက်ယန္တရားကြီးများ၊ ဝန်ထမ်း များဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ



ရန်ကုန် မြို့တော် စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ရွှေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

မှာကြား
တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လမ်းပေါ်ရေမဝပါ။ ရေမတင်စေ ရေး၊ လုပ်ငန်းများကို စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီစေရန်နှင့် ရေရှည်အသုံးပြု

နိုင်ရေး၊ လုပ်ငန်းကာလအတွင်း ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းမှု မရှိစေ ရေး၊ လမ်းဘေးဝဲ/ယာတစ်လျှောက် သန့်ရှင်းသာယာ လှပရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လိုအပ်သည့် များမှာကြားသည်။

ထိုသို့ ရန်ကုန် - ပြည်လမ်း ကတ္တရာကွန်ကရစ်(AC) ခင်းကျင်း ခြင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အလုံ

လမ်းမှ ပါရမီလမ်းနှင့် ယခုအခါ ပါရမီလမ်းမှ ရှစ်မိုင်ခုံးကျော် တံတားထိ အရှည်ပေ ၃၃၀၀၊ အကျယ် ၇၂ ပေ၊ ဒု နှစ်လက်မ ကတ္တရာကွန်ကရစ် (AC) ခင်းကျင်းသည့် လုပ်ငန်းသည် ယနေ့ညတွင် ပြီးစီးမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

အဂတိပယ်ခွာ ပြည်သာယာဖို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သည် အဂတိလိုက်စား မှုတားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်အဖြစ် ကော်မရှင် အပါ အဝင် အများပြည်သူနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရုံးဌာန များတွင် ဝန်ဆောင်မှုရယူခဲ့ကြသော ပြည်သူများ၏ တယ်လီဖုန်း များသို့ Short Code နံပါတ် “1111” အသုံးပြု၍ SMS မှတစ်ဆင့်မေးခွန်း များ မေးမြန်းခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်မှုရယူခြင်းအစီအစဉ် (Public Feedback Programme - PFP) ကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုရယူခဲ့သည့် ဌာန/အဖွဲ့အစည်း ထံမှ မိမိတို့၏ လက်ကိုင်ဖုန်းများသို့ ဝန်ဆောင်မှုရယူစဉ်က ကြုံတွေ့ ခဲ့ရသည့် အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ Short Code နံပါတ် “1111” ဖြင့် SMS များ ပေးပို့မေးမြန်းလာပါက မှန်ကန်စွာပြန်လည်ဖြေကြား၍ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း အရည်အသွေးနှင့် လိုအပ်ချက်များကို အချိန်မီ ပြုပြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ရရှိလာမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် Short Code နံပါတ် “1111” ဖြင့်ပေးပို့လာသည့် မေးခွန်းများကို ပြန်လည်ဖြေကြားခြင်းဖြင့် အဂတိပယ်ခွာ ပြည်သာယာရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်တင်ပြအပ်ပါသည်။

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်

★ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ
နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) အမှတ်တစ်ခုထက် ပိုမို၍ ကတ်နှစ်ခု သုံးခုကိုထားပြီး အသုံးပြုရာတွင် လည်း ကတ်အမှတ် သတ်သတ်မှတ်မှတ်မရှိဘဲ အသုံးပြုထားသည်။ ဥပမာ- ဘဏ်များတွင် ကတ် အမှတ်မတူဘဲ အကောင့်နှစ်ခု ဖွင့်ထားသကဲ့သို့ ဖြစ်သည်။ တချို့ကတော့ ကတ်အမှတ်တစ်ခုတည်း လူနှစ်ဦးက အသုံးပြုနေသည်။ အချင်းချင်းတော့မသိ နံပါတ်ထပ်သည်ပေါ့။ တချို့က အထစတွင် အမည်တူ နိုင်ငံသားအမှတ်မတူ၊ နိုင်ငံသားကတ်အမှတ်တူ အမည်ကွဲလွဲနေသည်များဖြစ်နေသည်။ ရုံးဌာနနှင့် ကာယကံရှင်တို့အကြား အခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ကွဲလွဲမှုများ ထပ်နေမှု များဖြစ်နေသည်။ ဤသို့ဆိုပါလျှင် အထစနှင့် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) တို့နှင့်ပတ်သက်၍ လူတစ်ဦးနေထိုင်မှု တစ်နေရာတွင် အမည်ပါရှိ ပြီး ကတ်တစ်ကတ်ကိုိုင်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်နေပေပြီ။

ယင်းသို့ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းသည် အများပြည်သူ အနေဖြင့် မသိနားမလည်ခြင်း၊ သဘောရိုးဖြင့် မှားယွင်းကိုင်ဆောင်ခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်သည့် အတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ကြရမည်သာ။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူ များ ကြိုတင်စိစစ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ မြို့နယ် လဝကရုံးများအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည် များ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိရေး နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပေသည်။ ထို့ကြောင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာနက “မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်” တစ်ရပ်ကို နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

(အထစ) အတွက် အချက်အခြောက်ချက်နှင့် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) အတွက် အချက် ခုနစ်ချက်

အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းပုံစံ(၆၆/၆) (အထစ) အတွက် အချက်အခြောက်ချက်နှင့် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) အတွက် အချက် ခုနစ်ချက် ပါဝင် သည်။ အကြောင်းအရာဖြစ်စဉ်အရ မည်သို့မည်ပုံ ဆောင်ရွက်ရမည်ကို ဖော်ပြထားသည်။ အထစ မရှိသေးသူများ၊ နိုင်ငံသားကတ် မပြုလုပ်ရသေးသူ များအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ရန်ပါရှိသည်။ ဖော်ပြ ချက်တစ်ချက်ချင်းကို သေချာဖတ်ရှု၍ မိမိနှင့် သက်ဆိုင်မှုရှိသည်ဆိုပါက သက်ဆိုင်ရာရုံးသို့ အမြန် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရန်သာ ဖြစ်သည်။ အချိန် ကာလကသိပ်မရှိ၊ လာမည့်နှစ်ဝင်ဘာ ၁ ရက် (၁- ၁၁-၂၀၂၂) အထိသာ သက်ဆိုင်ရာရုံးများက ကာယကံ

ရှင်နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းသတ်မှတ်ရက် ကျော်လွန်ပါက သက်ဆိုင် ရာရုံးက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ၁-၁၁-၂၀၂၂ ရက် အတွင်းသာ ကာယကံရှင်၏ဆန္ဒအရ လိုအပ်ချက် အပေါ်မူတည်ကာ ပြင်ဆင်ပေးမည်ပေါ့။ အများနှင့် ဆောင်ရွက်ရသည့်ကိစ္စအတွက် ကာလသတ်မှတ် ချက်အတွင်း အမြန်ဆုံးပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ကြရန်ဖြစ်သည်။

နောက်ဆုံးထုတ်ယူထားသည့် ကတ်အမှတ် ထိုသို့မဟုတ်ဘဲ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သွား ပါက အထစ အပိုကိုင်ဆောင်ထားသူအတွက် မည်သည့်နေရာဒေသတွင် အခြေချနေထိုင်သည် ဖြစ်ပါစေ၊ ၎င်းအမည်ပါဝင်သော နောက်ဆုံးပြုလုပ် ခဲ့သည့် အထစကိုသာ အတည်ပြု၍ ကျန်အထစများ၊ အမည်များကို ပယ်ဖျက်စာရင်းသွင်းပါမည်။ ထို့အတူ နိုင်ငံသားကတ်အပို ရရှိကိုင်ဆောင်သူများအနေဖြင့် မိမိအတွက် အမှန်အသုံးပြုနေသည့် ကတ်ကိုသာ အတည်ပြု၍ ကျန်ကတ်အပိုများကို ရုံးသို့လာရောက် အပ်နှံရန် ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန် သွားလျှင် နောက်ဆုံးထုတ်ယူထားသည့် ကတ် အမှတ်ကိုသာ အတည်ပြု၍ ကျန်ကတ်အပိုအမှတ် များကို ပယ်ဖျက်စာရင်းသွင်းမည်ဖြစ်ပါသည်။

ယင်းကဲ့သို့ ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင်က အပို ကိုင်ဆောင်ထားသည့် အထစများ၊ တစ်နေရာထက် ပို၍ မိမိအမည်ပါနေသည့်အထစများနှင့် နိုင်ငံသား ကတ်များကို အကြောင်းကြားအပ်နှံခြင်း မရှိသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာရုံးက ထုတ်ပြန်ချက်အတိုင်း ပယ်ဖျက် လိုက်ပြီဆိုပါက ပယ်ဖျက်လိုက်သည့် အထစနှင့် ပတ်သက်ဆောင်ရွက်ထားသည့် ကိစ္စရပ်များ (ဥပမာ-ယင်းအထစသည် မိမိလက်ရှိနေထိုင်သည့် နေရာ၏အထစဖြစ်နေခြင်း)၊ ပယ်ဖျက်လိုက်သည့် နိုင်ငံသားကတ်နှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များ (ဥပမာ-ယင်းကတ်အမှတ်ဖြင့် ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ် ထားမှု၊ ဖုန်း SIM Card မှတ်ပုံတင်ထားမှု စသည်) အားလုံးရပ်ဆိုင်းသွားမည်ကို သတိပြုစေလိုသည်။ ထိုကဲ့သို့ ရပ်ဆိုင်းခံရပါက ကာယကံရှင်အနေဖြင့် ထိုခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများလည်း ရှိလာနိုင်သည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၏ အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်ကဲ့သို့ပင် ဖုန်း SIM Card အသုံးပြုသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အမည်၊ နိုင်ငံသားကတ်အမှတ်တို့ကို မှန်ကန်စွာ ဖြည့်စွက်မှတ်ပုံတင်သုံးစွဲကြရေးနှင့် လဝက၏ e-ID Software နည်းပညာဖြင့် ဖြည့်သွင်းထားသည့် National Database တွင် စိစစ်တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေး ချက်အရ အချက်အလက်မမှန်သည့် SIM Card များ

ကို ပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပိတ်သိမ်း SIM Card များရှိ လက်ကျန်ငွေများကို ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာ အဖြစ် သိမ်းဆည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆက်သွယ် ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း တွေ့ရသည်။

မိုဘိုင်းငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အလားတူပင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က လည်း လုံခြုံ၍ စွမ်းရည်ပြည့်ဝသော အမျိုးသား ငွေပေးချေမှုစနစ်တစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာစေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိုဘိုင်းငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဆောင်ရွက်ရသည့် အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်ဖြင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် သူများအား ကောင်းစွာသိရှိခြင်း (Electronic-Know Your Customer) (e-KYC) လုပ်ငန်းစဉ်ကို နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ မိုဘိုင်းငွေရေး ကြေး စာရင်းများတွင် ဖြည့်စွက်ထားသည့် အမည်၊ နိုင်ငံသားကတ်အမှတ်တို့အား လဝက၏ National Database ရှိ အချက်အလက်များနှင့်လည်းကောင်း၊ SIM Card နံပါတ်ကို ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီး ဌာန၏ SIM Card မှတ်ပုံတင်ခြင်း Database ရှိ အချက်အလက်များနှင့်လည်းကောင်း စိစစ် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပြီး KYC အချက်အလက် များ ပြည့်စုံမှန်ကန်စွာ ဖြည့်သွင်းကြရေးနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိ သည့် မိုဘိုင်းငွေရေးကြေးစာရင်းများကို အပြီးတိုင် ပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးထုတ်ပြန် ထားကြောင်းလည်း တွေ့ရှိရသည်။

ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်တို့၏ ထုတ်ပြန်ချက်များသည် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာန၏ “မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးထုတ်ပြန် ချက်” အား အများပြည်သူ သိရှိလိုက်ပါဆောင်ရွက်မှု အပေါ်တွင် မူတည်နေသည်။ လူတစ်ဦးချင်းစီနှင့် ပတ်သက်သည့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း (အထစ) နှင့် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) အချက်အလက် မှန်ကန်ရေး၊ တစ်ခုထက်ပိုမိုကိုင်ဆောင်ခြင်းမရှိရေး၊ မရရှိသေးပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ တင်ပြ လျှောက်ထားရယူကိုင်ဆောင်ရေးသည် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ရမည့် အရေးကြီးသည့်လုပ်ငန်းတစ်ရပ် ဖြစ်နေသည်။ နောင်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် e-ID စနစ်အတွက် Unique ID နံပါတ်တစ်ခုထုတ်ပေးခြင်း မှသည် နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်) ရရှိပြီးသူ များအား National ID - Smart Card ပြောင်းလဲထုတ်ပေး ခြင်းလုပ်ငန်းသို့ ချောချောမွေ့မွေ့ဆောင်ရွက်နိုင် မည့် အခြေခံလုပ်ငန်းလည်းဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် e-ID Software နည်းပညာဖြင့်

ဖြည့်သွင်းထိန်းသိမ်းထားသည့် National Data-base ရှိ အချက်အလက်များသည် တိကျမှန်ကန်ရန် အရေးကြီးသည်။ ယင်းအချက်အလက်များ တိကျ မှန်ကန်ရေးသည် ယခုလဝက၏ “မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်” လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရန် ထိရောက်သောနှိုးဆော်ချက်ဖြစ် သည်။

e-ID စနစ်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည် ဖော်နိုင်မည်ဆိုပါက ပြည်သူများအတွက် လူမှုဘဝ ဆောင်ရွက်မှုတိုင်းတွင် Smart Card တစ်ခုတည်း ဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်တာအဝဝကို အလွယ်တကူ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု တိုင်းအတွက် ခေတ်မီအီလက်ထရွန်နစ်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင် သည့် ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုဖြစ်လာမည် ဖြစ်သည်။ ယင်းကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် နောင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က ကျင်းပခဲ့ သည့် ရွေးကောက်ပွဲကဲ့သို့ မဲစာရင်းအလွဲအမှားများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် မှန်ကန်သည့် မဲစာရင်းပြုစု ရာတွင် အထောက်အကူများစွာ ရရှိပေမည်။ မဲပေး ပိုင်ခွင့်ရှိသူ နိုင်ငံသားတိုင်း ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံသား ဖြစ်တည်မှု အရည်အချင်းအရ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ဆိုသည့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်ကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်ပြီးဖြစ်ပေမည်။

ဤသို့ဆိုပါလျှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းပုံစံ (၆၆/၆) (အထစ) (အရပ်အခေါ်သန်းခေါင်စာရင်း) ပါ အချက်အလက် များ ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေး၊ နိုင်ငံသားကတ် ထုတ်ပေး ခြင်း မှတ်ပုံတင်စာအုပ် (နိုင်ငံ-၄) ပါ အချက်အလက် များနှင့် တစ်သားတည်းဖြစ်ရေး၊ အထစနှင့် နိုင်ငံသားကတ်အပို ရယူကိုင်ဆောင်ထားပါက သက်ဆိုင်ရာလဝကရုံးသို့ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ဆက်သွယ်အပ်နှံဆောင်ရွက်ရေး၊ အထစနှင့် နိုင်ငံသားကတ်မရှိသေးသည့် နိုင်ငံသားများက သက်ဆိုင်ရာလဝကရုံးများနှင့် ဆက်သွယ်၍ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရေးတို့အတွက် လဝက၏ “မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးထုတ်ပြန် ချက်” အပေါ် ထပ်မံအသိပေး တိုက်တွန်းအပ်ပါ သည်။ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်အပ်နှံရန် လိုအပ်သည့် ကာယကံရှင်များအတွက် သတ်မှတ်ရက်သည် လာမည့် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် (၁-၁၁-၂၀၂၂) ဖြစ်သည့် အတွက် အမြန်ဆုံးဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး မှီတစ်တစ်ထားဖြင့် ပြည်သူ့အတွက် အကျိုးမျှော်၍ နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ ။

ကြွယ်ဝချမ်းသာသူဖြစ်ချင်သလား

မောင်ထူးချွန်

ကြွယ်ဝချမ်းသာသူဆိုတဲ့ ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးကိုလူတိုင်းက မျှော်လင့်ကြတယ်။ တောင့်တကြတယ်။ လိုချင်ကြတယ်။ ဆုတောင်းကြတယ်။

မောင်တို့မယ်တို့အနေနဲ့ ကြွယ်ဝချမ်းသာတဲ့သူဖြစ်နိုင်ကြဖို့ ဘယ်လိုပြင်ဆင်ရမလဲဆိုတာ သိချင်ကြမှာပါ။

ဆိုပါစို့ကွယ်။ မွေးဖွားလာတဲ့ဇာတိအစ ကလေးဘဝနဲ့ လူလောက ကိုဖြတ်သန်းရာမှာ အချို့ကပြည့်ပြည့်စုံစုံ ချမ်းချမ်းသာသာနဲ့ တာထွက်ကြရတယ်။ ဒါဆို ဒီကလေးရဲ့ ခရီးအစမှာ ကံကောင်းတာပေါ့။ အချို့ကကျတော့ ပင်ပန်းဆင်းရဲစွာနဲ့ ကလေးဘဝကိုဖြတ်သန်းကြ ရတယ်။

မွေးဖွားခဲ့စဉ်က ဆင်းရဲတာချမ်းသာတာဟာ မိမိကိုယ်တိုင်အနေနဲ့ ဘာမျှပါဝင်စွက်ဖက်နိုင်စွမ်းမရှိဘူးလေ။ ဒါကြောင့် ငယ်စဉ်ကဆင်းရဲရ ခြင်းဟာ မိမိအပြစ်မဟုတ်ဘူးလို့ခံယူကြရမယ်။

“သင်မွေးဖွားစဉ်က ဆင်းရဲခြင်းသည် သင့်အပြစ်မဟုတ်ပေ။ သို့သော် အကယ်၍သင်သည် ဆင်းဆင်းရဲရဲဘဝနှင့် သေဆုံးရမည် ဆိုပါက သင်၏အပြစ်သာဖြစ်ပေသည်။” ဟု ကမ္ဘာကျော်သန်းကြွယ် သူဌေးကြီး ဘီလိဂီတစ်က ပြောကြားခဲ့ဖူးသည်။

လူ့ဘဝတစ်ခုကိုလူလားမြောက်အောင်ထူထောင်တည်ဆောက် ကြရာတွင် လူသားချင်းအခွင့်အရေး၊ အခွင့်အလမ်းအတူတူပဲရကြ တာပဲလို့ ယေဘုယျဆိုနိုင်ပါတယ်။ ဘယ်သူမျှ ခေါင်းတစ်လုံးအပိုမပါ ဘူးလေ။

နောက်ပြီးတစ်ရက်မှာ အချိန်က ၂၄ နာရီထက်ပိုမရပါဘူး။ တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ အတူတူပေးထားတာပါ။ လူဆိုတဲ့ဖြစ်စဉ်ကလည်း အတူတူ။ အချိန်ပေးထားတာလည်း အတူတူပဲပေါ့ကွယ်။ ဒီနေရာ မှာတော့ ရှင်သန်မှု၊ နေထိုင်မှု၊ ခံယူမှု၊ ဆောက်တည်မှု စတာတွေ ကြောင့်သာ တဖြည်းဖြည်းကွာဟသွားကြရတယ်။

(၁) ဆန္ဒအမတ်ဆိုတဲ့ ရည်မှန်းချက်ခိုင်မာစွာထားရှိပြီး ထက်သန် တဲ့စွဲမြဲမှု ဆန္ဒရှိရမယ်။ (၂) စိတ္တစိတ် ဆိုတဲ့ စိတ်အားထက်သန်ရမယ်။ နိုးကြားတက်ကြွ ဇွဲသတ္တိရှိရမယ်။ (၃) ဝီရိယာမိပတိဆိုတဲ့ ကြိုးစား အားထုတ်မှုလုံလောက်ရှိရမယ်။ မပျင်းရ၊ မပျော်ရဘူး။ (၄) ဝိသေသမိပတိ ဆိုတဲ့ ရည်မှန်းချက်နဲ့ ဆက်စပ်ပတ်သက်တဲ့ နယ်ပယ်၊ ပညာရပ်တွေကို ကျွမ်းကျင်နှစ်စပ် သိမြင်တတ်မြောက်ရမယ်။ အတတ်ပညာပြည့်စုံရမယ်။ စတဲ့အမိပတိလေးပါးကို ယုံကြည်လေးစားလိုက်နာ ကျင့်ဆောင်နိုင်ရင် ပြည့်စုံကြွယ်ဝမှုတို့ကို ရရှိလာမှာပါ။ ဘဝကိုစတင်တည်ဆောက်တဲ့ နေရာမှာ အစပျိုးရမယ့် ကနဦးသိရှိကျင့်ဆောင်ရမယ့်အရာပေါ့ကွယ်။



သွားနေသူနဲ့ ရပ်နေသူဟာ ကြာလေလေဝေးလေလေဆိုသလို၊ အမိပတိလေးပါးကို အသုံးပြုကာ သွားနေသူဟာ ရှေ့ကိုရောက်ရှိလာမှာ ဖြစ်ပြီး ဘာမှမလုပ်ဘဲရပ်နေတဲ့သူကတော့ မူလနေရာမှာပဲ ကျန်နေရစ်ခဲ့မှာဆိုတာ မောင်တို့မယ်တို့ သိနေစေချင်တယ်။

ရှိန်ရှိန်ညီးညီးထက်သန်တဲ့ ဆန္ဒကြောင့်သာ မိမိမှာ နိုးကြား တက်ကြွတဲ့ စိတ်ဓာတ်ရှိလာတာဖြစ်တယ်။

ရှင်သန်တက်ကြွတဲ့ စိတ်ကိုင်မာတဲ့ ဇွဲကို ဖြစ်ပေါ်စေတယ်။ ဘယ်လိုအခက်အခဲမျိုးမဆို “ငါ အောင်မြင်ရမယ်။ ငါအောင်ရမယ်” ဆိုတဲ့ အောင်စိတ်က ခွန်အားဖြစ်စေတယ်။ ဆန္ဒကလည်း အလွန် တရာထက်သန်၊ တက်ကြွ နိုးကြားတဲ့စိတ်ထားကလည်း အားမာန် အပြည့်ရှိတဲ့အခါ လုံ့လဝီရိယဆိုတဲ့ ကြိုးစားမှုကြီးပမ်းမှုကလည်း တွဲဆက်ကာ ပါလာတာပေါ့။

အကြိမ်ကြိမ်အခါခါ လုပ်ဆောင်ရပေမယ့် စိတ်မပျက်၊ လက်မလျှော့၊ အကောင်းဆုံးဖြစ်စေရမယ်ဆိုတဲ့စိတ်နဲ့ သင်ခန်းစာ ယူကာ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် အလုပ်ဟူသမျှကို ရိုရိုသေသေလေးလေး စားစား လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တယ်။

မိမိလုပ်ဆောင်ရတဲ့ အလုပ်မှာပါဝင်တဲ့အခြေခံသဘောတရားတွေ ကိုကောင်းစွာနားလည်ရန်လိုအပ်သလို အလုပ်ရဲ့ အစအလယ်အဆုံး အစီအစဉ်ကိုကြိုတင်သိမြင်သုံးသပ်နိုင်မှသာခရီးတွင်မှာဖြစ်တယ်။

အလုပ်နဲ့ဆိုင်သမျှ တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်မှုဟာ ပညာဖြစ်တယ်။ အလုပ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ အထူးပါး၊ အနိမ့်အမြင့်၊ အကောင်းအဆိုး၊

အကျိုးအပြစ်၊ အကြောင်းတရား စတဲ့အရာတွေကို အမှန်တကယ် နားလည်ကျွမ်းကျင်မှုသာ ပညာပြည့်ဝတယ်လို့ဆိုရမှာပေါ့။

သိအိုရီသဘောတရားသိထားရုံနဲ့ မပြည့်စုံသေးဘူး။ သဘော တရားကိုလက်တွေ့အသုံးပြုပြီး အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်

နိုင်စွမ်းရှိမှသာ ပညာပြည့်စုံတာဖြစ်တယ်။

ဒါကြောင့် ဆင်းရဲချမ်းသာ ကွာခြားနိုင်တယ်ဆိုတာမှန်ပေမယ့် ရရှိလာတဲ့မိမိဘဝတစ်ခုကို ပျိုးထောင်ကာ အောင်မြင်အောင်တည် ဆောက်နိုင်သူတွေလည်း ကမ္ဘာမှာ သန်းပေါင်းများစွာရှိပါတယ်။ အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာကြသူတွေရဲ့ ဘဝအကြောင်းတွေကို လေ့လာကြည့်ရင် အမိပတိလေးပါးကိုလက်ကိုင်ထားကာ ကြိုးစား ရုန်းကန်ခဲ့ကြသူတွေသာပါ။

ဒါကြောင့် ဘဝကို မြင့်မားလိုရင်ပဲဖြစ်ဖြစ်၊ အောင်မြင်ကြီးပွား လိုရင်ပဲဖြစ်ဖြစ် မရမနေထက်သန်ပြင်းပြတဲ့ ဆန္ဒတစ်ခုတော့ ရှိနေရ မယ်။

အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာကြသူအများစုဟာ ဒီဆန္ဒကိုအကောင် အထည်ဖော်ဖို့ရာမှာ သူတကာတွေ အနားယူနေချိန်၊ အိပ်စက်နေကြချိန် တွေမှာ မအိပ်နိုင်ဘဲ၊ အနားမယူနိုင်ဘဲ၊ အပင်ပန်းအဆင်းရဲခံကာ ကြိုးစားရုန်းကန် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြရတယ်။ ကံ၊ ဉာဏ်၊ ဝီရိယကို အသုံးပြုခဲ့ကြရတယ်။

ပထမအရွယ်မှာ ပညာရှာပြီး ရအောင်သင်ယူရမယ်။ ဘွဲ့တွေ ဒီဂရီတွေမရနိုင်ရင်တောင်မှ ထမင်းရှာစားတတ်အောင် အနည်းဆုံး အတတ်ပညာတစ်ခုခု တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်အောင် အားထုတ်ကြရ မယ်။ ဒုတိယအရွယ်မှာ ဥစ္စာငွေကြေးရှာဖွေရရှိကာ မိသားစုကို ပြုစု ကျွေးမွေးနိုင်ရမယ်။ ချွေတာစုဆောင်းနိုင်ရမယ်။ ချမ်းချမ်းသာသာ နေနိုင်ရမယ်။ အရွယ်ရှိတုန်းမှာ စာပေကိုလေ့လာလိုက်စားဖတ်ရှုနိုင် ရမယ်။ တတိယအရွယ်ရောက်တဲ့အခါ ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာတရားကို လက်ကိုင်ပြုကာ ကုသိုလ်ကောင်းမှုများကို နောင်သံသရာဘဝ အဆက်ဆက်အတွက် စုဆောင်းဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရမယ်။

ဒါမှသာ သက်ကြီးပိုင်းအရွယ်မှာ ကြွယ်ဝချမ်းသာမှုနဲ့ ဘဝကို ချမ်းချမ်းသာသာဖြတ်သန်းနိုင်မှာပေါ့ကွယ်။ လောကီမှာချမ်းသာမှုကို ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့အတွက် လောကုတ္တရာအကျိုးကို ရှေးရှုကျင့်ဆောင် တဲ့နေရာမှာ နောက်ဆုံးမတင်းဘဲ သံသရာမှာဘဝကူးကောင်းအောင် စိတ်ဖြောင့်ဖြောင့်နဲ့လုပ်ဆောင်နိုင်မယ်ဆိုတာ နှလုံးသွင်းထားနိုင် ရမယ်။

ဒါကြောင့် မောင်တို့မယ်တို့အနေနဲ့ ဘဝဖြတ်သန်းမှုမှာ အောင်မြင်မှုနည်းနာတွေကို လိုက်နာကျင့်ဆောင်နိုင်ခြင်းအားဖြင့် ဘဝတစ်လျှောက်မှာ ကြွယ်ဝချမ်းသာမှုကို ရရှိပိုင်ဆိုင်နိုင်ကြမှာပဲပေါ့ ကွယ်။ ။

ကြီးပွားချမ်းသာနည်းပျူဟာ

ထက်ခိုင်

အားကိုးထိုက်သူဖြစ်ရန်ကြိုးစား

“လူဆိုသည်မှာ ယုံကြည်ထိုက်သူဖြစ်အောင် ရိုးသားရမယ်။ အားကိုးထိုက်သူဖြစ်အောင် ကြိုးစားရမယ်။ လေးစားထိုက်သူဖြစ်အောင် ဖြူစင်ရမယ်”

ဓမ္မဘေရိဆရာတော်

ဘဝတစ်လျှောက်တွင် အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာလိုသူ လူငယ် လူရွယ်များနှင့် လူတိုင်းလူတိုင်းသည် ရိုးသားမှုရှိရပေမည်။ ကြိုးစား မှုရှိရပေမည်။ နိုးကြားမှုရှိနေရမည်ဟု ဓမ္မဘေရိဆရာတော်ဘုရားကြီးက အသိ၊ သတိပေးစကားကို မိန့်ကြားထားခြင်းဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ အားကိုးထိုက်သူဖြစ်အောင် ရိုးသားစွာကြိုးစား ရမည်ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ရိုးသားခြင်းသည် စာရိတ္တကောင်းခြင်းပင်။ စာရိတ္တ ကောင်းရှိသူသည်သာ ရိုးသားသည့်ဂုဏ်ကို ရရှိသူဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ရိုးသားမှုရှိရန်အတွက် စာရိတ္တကောင်းရှိရန်လိုသည်။ စာရိတ္တကောင်း ရှိရန်နှင့် ရိုးသားကြိုးစားသူဖြစ်စေရန် ငယ်စဉ်ကပင် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင် ရယူရမည်လည်းဖြစ်သည်။ သို့မှသာ လေးစားထိုက်သူဟူ၍ ဆက်လက် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ပေမည်။

“စာရိတ္တဟာ လူ့စွမ်းအားပါပဲ”ဟု စာရေးဆရာ ဘွတ် ကာ၊ တီ၊ ဝါရှင်တန်(၁၈၅၆-၁၉၁၅) က ရေးသားခဲ့ဖူးသည်။ ယင်းစာရေးဆရာသည် ကိုယ့်ထူးကိုယ်ချွန် လူမည်းကျောင်းဆရာတစ်ဦးလည်းဖြစ်သည်။

ကြီးပွားချမ်းသာလိုသူတိုင်း၏ အဓိကလိုအပ်ချက်အဖြစ် ရိုးသားမှု ကအရေးပါကြောင်း ဘဝတိုးတက်အောင်မြင်ရေးကျွမ်းကျင်မှုကလည်း ဖွင့်ဆိုထားသည်။ ရိုးသားသူကို လူမှုဝန်းကျင်က နှစ်သက်သဘောကျ သည်။ ရိုးသားသူ၊ စာရိတ္တကောင်းရှိသူသည် လူဝင်ဆွံ့သည်။ လူမှု ဝန်းကျင်၌ ရိုးဂုဏ်ရှိသူအဖြစ် ထင်ရှားသည်။ လူအများက စွမ်းအား ရှိသူအဖြစ်အားကိုးလိုသည်။ ထိုအခါ အားကိုးထိုက်သူအဖြစ်အလိုလို ဖြစ်လာရပေမည်။

ဂျာမန်စာရေးဆရာ ကဗျာဆရာ ဂျန်ဂိုဗင်နစ်၊ ဗွန်၊ ဂိုထေး (၁၇၄၉- ၁၈၃၂) ကလည်း “လူတစ်ယောက်ရဲ့ စာရိတ္တဟာ သူ့သမိုင်းပဲ” ဟု ရေးသားခဲ့ကြောင်း မှတ်သားဖူးပါသည်။

သို့ဖြစ်သောကြောင့် ကြီးပွားချမ်းသာလိုသူတိုင်း စာရိတ္တကောင်း



များရှိကိုရိုနေရမည်။ စာရိတ္တကောင်းရှိမှု ရိုးသားမှုရှိမည်။ ရိုးသားမှုရှိပါမှ ဘဝတစ်လျှောက် တိုးတက်အောင်မြင်မှုရရှိပြီး ကြီးပွားချမ်းသာရာ လမ်းစကို အမှန်တကယ် ရှာဖွေတွေ့မြင်နိုင်မည်လည်းဖြစ်သည်။

မိမိဆန္ဒသည် မိမိ၏စိတ်စွမ်းအား ဖြစ်တည်မှုအတိမ်အနက်ပင်။ မိမိ၏ စိတ်ဆန္ဒပြင်းထန်မှုအပေါ်တွင် စိတ်တို့၏စွမ်းအား၊ အရည် အသွေး၊ ဖန်တီးမှု၊ ကြိုးစားမှုတို့က အားနည်းခြင်း၊ အားကြီးခြင်းဟူသည့် စွမ်းဆောင်ရည်ကို ဖြစ်ပေါ်စေမည်ဖြစ်သည်။

မိမိဘဝကို မိမိနှစ်သက်သည့်ပုံစံအတိုင်း ထုဆစ်ပုံဖော်နိုင် ခွင့်ရှိသည်။ မည်ကဲ့သို့ပုံဖော်မည်နည်း။ မည်သည့်ပုံစံဖြင့် ရယူလိုပါ သနည်း။ မည်သည့်အသွင် ဖြစ်လာမည်ဆိုသည်ကား မိမိ၏ကိုယ်တိုင် ထုဆစ်ပုံဖော်လုပ်ဆောင်မှုအပေါ်သာ မူတည်ပေသည်။

ယင်းသို့ပုံဖော်ထုဆစ်ရာတွင် စိတ်စွမ်းရည်၊ စိတ်စွမ်းအားတို့၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားတိုးတက်လာစေရန် တွန်းအားများကို ပညာရေး ဝန်းကျင်ကရနိုင်သည်။ လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ကရနိုင်သည်။ မိသားစု အသိုက်အဝန်းကရနိုင်သည်။ ကျောင်းပြင်ပ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ လှုပ်ရှားမှုများကရနိုင်သည်။ ထို့အပြင် စာကြည့်တိုက်၊ စာဖတ်ခန်း များကလည်းရနိုင်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် တန်ဖိုးရှိသည့်အချိန်ကို သေချာစွာအသုံးပြုနိုင်ရန် လိုသည်။ အချိန်ဖြုန်း၍ မဖြစ်။

“အချိန်နှင့်ဒီရေသည် လူကိုမစောင့်”၊ “လသာတုန်းဗိုင်းငင်” ဟူသည့် မြန်မာစကားပုံများလည်း ရှိပြီးဖြစ်သည်။

အချိန်၏ရာသီစက်ဝန်းအတွင်းမှာ လူသားတို့၏ အသက်အရွယ် သည် တရွေ့ရွေ့ကြီးပြင်းလာရာ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်လူရွယ်များမှသည် တဖြည်းဖြည်းကြီးရင့်လာသည့် အသက်အရွယ်တို့သို့ ရောက်ရှိလာရ သည် ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ ကြီးရင့်လာမှုနှင့်အတူ အတွေးအမြင်၊ အသိ များ၊ အတွေ့အကြုံများလည်း ကြီးမြင့်လာရန် လွန်စွာမှ အရေးကြီးလှပါ သည်။

သို့ဖြစ်သောကြောင့် ကြိုးစားရပေမည်။ ရိုးသားရပေမည်။

တစ်ကမ္ဘာလုံးတွင်ရှိကြကုန်သော လူသားတိုင်းသည် ဘဝတိုးတက် အောင်မြင်ပြီး ကြီးပွားချမ်းသာရန် ကြိုးစားနေကြသည်။ မိမိမကြိုးစား လျှင် မိမိကျန်ရစ်ခဲ့ပေမည်။ အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာလိုသူတိုင်း ကျားကုတ်ကျားခဲဖြင့် ရုန်းကန်ကြိုးစားနေကြသည်။ လောကပတ်ဝန်း ကျင်တွင် မျက်စိဖွင့်၊ နားစွင့်နေကြသည်။ နိုးကြားတက်ကြွနေကြသည် သာဖြစ်သည်။

သို့မှသာ အောင်မြင်ကြီးပွားမှု အခွင့်အလမ်းကို လက်ဝယ်ပိုင်ပိုင် ဆွတ်ခူးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

လူတိုင်းလူတိုင်း ကြီးပွားချမ်းသာလိုကြသည်ဖြစ်ရာ မိမိ၏ဘဝ တစ်လျှောက်လုံးတွင် အားကိုးထိုက်သူဖြစ်အောင် ရိုးသားစွာ ကြိုးစားရ မည်ဟူသည့် စိတ်ဆန္ဒကိုဖော်ကျူးအားထုတ်ရန်လိုအပ်မည်။

ရိုးသားစွာကြိုးစားသူ၏အရင်းခံဖြစ်သည့် စာရိတ္တဟူသည် လူသားတစ်ဦး၏ ဘဝတစ်လျှောက်တွင် တန်ဖိုးအကြီးမားဆုံး အကြောင်းရင်းဖြစ်ကြောင်း ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များကလည်း တရားတော်များတွင် သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ တိုက်ရိုက်သဘောဖြစ်စေ ထည့်သွင်းကာ သွန်သင်ဆုံးမလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ရိုးသားမှုကို အရင်းတည်ပြီး ကြိုးစားအားထုတ်ကာ နိုးကြားတက်ကြွစွာဖြင့် အသိသတိထားရှိကာ လုပ်ဆောင်ကြမည်ဆိုလျှင် အောင်မြင်ကြီးပွား ချမ်းသာမှုကို ရယူပိုင်ဆိုင်နိုင်မည်မှာ အသေအချာပင်ဖြစ်ပေတော့ သည်။ ။

သီတင်းကျွတ်အထိမ်းအမှတ် ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ကျင်းပ

မြစ်ကြီးနား အောက်တိုဘာ ၁၇

ကချင်ပြည်နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်နယ်ပိုက်ကျော်ခြင်း ဆပ်ကော် မတီတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် သီတင်းကျွတ် အထိမ်း အမှတ် အမျိုးသားသုံးယောက်တွဲ ပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့မနက် ၃ နာရီက မြစ်ကြီးနားမြို့ ပြည်သူ့ အားကစားကွင်းအတွင်းရှိ မိုးလုံလေလုံ အားကစား ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကာ ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန် နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် အံတော်ရှင် (က)အသင်းနှင့် ကျောင်းသားကလပ် အသင်းတို့ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးရာ အံတော်ရှင်(က)အသင်းက နှစ်ပွဲပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရဗိုလ်စွဲသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက

အမျိုးသား သုံးယောက်တွဲ ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲတွင် နေရာအလိုက် အကောင်းဆုံး ဆုရရှိသောအားကစား သမားများနှင့် ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံး ကစားသမားအား ငွေသားဆုနှင့် ဆုတံဆိပ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ဆက်လက်ပြီး တတိယဆု ရရှိသော အငယ်လေးအသင်းအား ပြည်နယ် အမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ နာယက ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး ဒေါ်နန်းဆိုင်းက တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသော ကျောင်းသားကလပ်အသင်းအား ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးတူးကျာက တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများ ကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ပထမဆုရရှိသော အံတော်ရှင်(က) အသင်းအား ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်က တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



၂၀၂၂ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝူရှူးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၇

၂၀၂၂ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝူရှူး ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ Multipurpose Stadium တွင် ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဝူရှူးအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ အားကစား နှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်တို့က ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားအလိုက် တံခွန်စိုက်ဆု၊ အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆုနှင့် ဆုရရှိသည့် အသင်းများအား ဆုတံဆိပ်နှင့်ငွေသားများကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က တံခွန်စိုက်ဆုရရှိသော အသက်(၁၂)နှစ်အထက် အမျိုးသားဝူရှူး (ထောက်လှ)ပြိုင်ပွဲမှ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် အမျိုးသမီးဝူရှူး (ထောက်လှ) ပြိုင်ပွဲမှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်း၊ အမျိုးသားဝူရှူး(ဆန်းဆီ)ပြိုင်ပွဲမှ ကရင်ပြည်နယ်

အသင်းနှင့် အမျိုးသမီးဝူရှူး(ဆန်းဆီ)ပြိုင်ပွဲမှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့အား တံခွန်စိုက်ဆု နှင့် ငွေငါးသိန်းစီနှင့် စုပေါင်းတံခွန်စိုက်ဆုရရှိသည့် မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးအသင်းအား ဆုနှင့် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းတို့ကို လည်းကောင်း ချီးမြှင့်ပေးအပ်ကြကာ အားကစားသမားများအား ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက် သည်။

အလားတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ခရိုင်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၂) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ယူနန် ဗုဒ္ဓဘာသာ ဘုရားကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ခင်းကျင်းပြုသထားသည့် ခေတ်မီ မီးငြိမ်း သတ်ရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းကိရိယာ များကို လိုက်လံကြည့်ရှုရာ တိုင်းမီးသတ်ဦးစီးမှူးက လိုက်ပါရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲ၌ ရွှေအောင်လံဆုရှင် စောဘဟိန်းနှင့် ရွှေခါးပါတ်ချန်ပီယံ စောရွှေလေးတို့ ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၇

Lethwei Journey Group က ဦးစီးကျင်းပမည့် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ စိန်ခေါ်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူ လက်ဝှေ့ရုံ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေအောင်လံ ဆုရှင် စောဘဟိန်းနှင့် ရွှေခါးပါတ်ချန်ပီယံ စောရွှေလေး၊ ရွှေခါးပါတ်ချန်ပီယံ ဝင်းထွန်းနှင့် သူရဲအောင်၊ စောဂျွန်

(နဂါးမာန်)နှင့် စောဝီလျံ(ဒိုရိုးရာ)၊ အထူးပွဲအဖြစ်စောဝမ်ချီနှင့် စောကရင်၊ မျိုးဆက်သစ်ပြိုင်ပွဲ ခုနစ်ပွဲ ကျင်းပမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီပြိုင်ပွဲက ပုံမှန်ရိုးရာလက်ဝှေ့နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးပြောဆိုတဲ့ စနေ စကားပိုင်းဆိုတာရှိတယ်။အဲဒီစနေစကား ပိုင်းက ရိုးရာလက်ဝှေ့ မျိုးဆက်သစ် ဖော်ထုတ်ရေး၊ ရန်ကုန်အခြေစိုက် ဆွေးနွေး ရင်းကနေ 360Sport က ရန်ကုန်အခြေစိုက်

ပွဲတွေကို သီးခြားလုပ်တယ်။အဲဒါကြောင့် ရိုးရာလက်ဝှေ့ပွဲတွေ လုပ်ချင်တဲ့သူတွေ စုစည်းပြီး လက်ဝှေ့ခရီးစဉ်ကို ဆန့်ပြီး ဂရုနစ်ခွဲပွဲတယ်။ အဲဒီဂရုကနေ တာဝန် ယူပြီး ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခြားသူတွေနဲ့ ပုံစံတစ်မျိုးမတူအောင် လာကြည့်တဲ့ပရိသတ်တွေကို ရသတစ်မျိုး ပေးချင်လို့ စိန်ခေါ်ပွဲ၊ အထူးပွဲ၊ သရုပ်ပြပွဲ နဲ့ မျိုးဆက်သစ်ပွဲတွေကို ပရိသတ်တွေကို ချပြတာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပွဲစီစဉ်သူ ကိုအောစကက ပြောသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲကြီးကို Lethwei Journey Facebook page နှင့် 360 Sports Youtube Channel တို့တွင် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်ပြီး ရုံဝင် ကြေး ကျပ် ၅၀၀၀၊ ကျပ် ၁၀၀၀၀ သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဗလစိုး



○ MNL မှ

ပထမပိုင်းတွင် အရေးနိမ့်နေပြီး မိနစ် ၆၀ ကျော်မှ ဝိုးပြန်ရခဲ့ သည်။ ၆၃ မိနစ်တွင် ဝေလင်းအောင်က အား/ကာသိပွဲအသင်း အတွက် ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့ပြီး ၆၉ မိနစ်တွင် ဇာနည်က ဦးဆောင်ဂိုး ထပ်မံသွင်းယူခဲ့သည်။ အား/ကာသိပွဲအသင်း၏ ဦးဆောင်မှုမှာ သုံးမိနစ်သာကြာခဲ့ပြီး ၇၂ မိနစ်တွင် အိုဘီဒီက မဟာယူနိုက်တက်အသင်းအတွက် ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သဖြင့် နှစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုပွဲအပြီးတွင် အား/ကာသိပွဲအသင်းက ၁၄ ပွဲကစား ရမှတ် ၂၁ မှတ်၊ မဟာယူနိုက်တက်အသင်းက ၁၆ ပွဲကစား ရမှတ် ၁၀ မှတ် ရရှိထားသည်။ ပွဲစဉ် (၁၆) လက်ကျန်ပွဲများအဖြစ် အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်တွင် မြဝတီအသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်း၊ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်တွင် GFA အသင်းနှင့် ရခိုင်ယူနိုက်တက် အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

ကိုညီလေး

ဓာတ်ပုံ - MNL



ဒီဂရီကောလိပ်(ရန်ကုန်)တွင် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး) ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၇

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် (ရန်ကုန်)တွင် ကျောင်းပိတ် ရက်ကာလ လေ့ကျင့်ချိန်များတွင် အိပ်ဆောင်လိုက် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး) ဘော်လီ ဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲကို ယနေ့မနက်လွဲပိုင်းက အဆိုပါ ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ ဘော်လီ ဘောအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး) ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပရာ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆု ရရှိသည့်အသင်းများနှင့် နေရာအလိုက် အကောင်းဆုံး အားကစားသမားဆု ရရှိသူများအား ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဒုတိယကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ပါမောက္ခ (ဌာနမှူး)များက တံခွန်စိုက် ဆုပေးလား၊ နေရာအလိုက် အကောင်းဆုံးဆုနှင့် တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်များ၊ ဆုကြေးငွေ များ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပေး၍မကုန်လျှာ၍မခန်း ကေတိက ကထိန်လျှာဥတ်သင်္ကန်း(ဒီစုံသင်္ကန်း) (၂၀၂၂-ခုနှစ်)

Table with 4 columns: ကိုရီးယားစီပိုင်စီဒီစုံ, ကိုရီးယားစီပိုင်စီဒီစုံ, စက်မှုပိုင်စီဒီစုံ, ယိုးဒယားစီပိုင်စီဒီစုံ. Includes values for L သိင်္ဂ (ပြတ်ဝါးခွဲ) and ၂၀၂၂-ခုနှစ်.

SUPER KING TEXTILE Reg. 9262/09 ONLINE STORE 09-799888666 09-799888685

Table listing items and prices: ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်, ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်, ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်, ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်, ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်, ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်, ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်, ဂျပန်အမှတ်တံဆိပ်.

ပစ္စည်းအမျိုးအစား အရွယ်အစား မပုန်လျှင် ဝယ်ယူသည့် တန်ဖိုး ၃၁၀ ပြန်ပေးပါမည်။ အိမ်အထောက်ပစ္စည်းပိုစနစ်ဖြင့်လည်း ဝန်ဆောင်မှုပေးပါမည်။

Mobile Banking logos: KBZ Pay, CBPay, MPU, AYA PAY, Facebook icon. Includes QR code and text: onlinezawtikathinganrobe

Table with 4 columns: ဇယား (၁) through (၁၅). Lists various items and their prices in Burmese Kyats.

ကထိန်လျှာ ဥတ်သင်္ကန်းကို ဒုက္ခနစ်ထပ်သင်္ကန်းဖြင့် ကထိန်ခင်းလိုပါက ဒုက္ခသင်္ကန်း အခန်း(၁၅)ခန်း မှ (၁၇၅)ခန်း အထိ အခန်းစုံ ရရှိနိုင်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း: ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ မစုမှန်ဦး(၁) ဦးခေါ်ချစ်ဦး၏ လွှဲအပ်ချက်ကြားချက်အရ...

ပတ်စ်ပို့ပျောက် ကျွန်ုပ်တို့၏ မလှေအောင် (၁၀/မကန(နိုင်) ၂၂၆၅၇၃)၏ ပတ်စ်ပို့ပျောက် (မမှတ်မိ) မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့်...

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာချက်: ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တွဲတေးမြို့နယ်၊ တက်သစ်ကျေးရွာနေ ကျွန်ုပ်တို့ ဦးသန်းဝင်းမှ အောက်ဖော်ပြပါ အမည်(၁)မျိုး-

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်: ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၆၅ မြေကွက်အမှတ် -၉၆၂ မြေစရိယာ (၅၀ပေ/ ၄၁ပေ x ၆၀ပေ) အကျယ်အဝန်းရှိ ဦးထွန်းဦး (၁၂/လကန(နိုင်)၀၃၄၆၀၂) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) ဝန်ရန်မြေကွက်အမှတ်မှ တရားဝင်မခွဲစိတ်ရသေးသော မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့် (မြေကွက်အမှတ် ၉၆၁ ဘက်ခြမ်း)၊ မြေစရိယာ (၂၅ပေ/ ၂၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ မြေကွက်သက်သက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို မြေကွက်အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဦးထွန်းဦး (၁၂/လကန(နိုင်)၀၃၄၆၀၂) ထံမှ အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းပေးပို့ရန် သဘောတူပြန်ကြားခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေတစ်ဦးက ပစ္စည်းတန်ဖိုးပေးစေကာ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်သော ငွေကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးပေးပြီးဖြစ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ: ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၅၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၈)၊ စရိယာ (၁၂၅၀) စတုရန်းပေ၊ မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် (၅၀)၊ တရားလမ်း (အနီးတောင်)၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အမည်ပေါက် ဦးခင်ဌေး (ကေအေပိုင်တီ-၀၀၂၂၁) မြေအမျိုးအစား နှစ်(၆၀) မြေငှားဂရုန်(စီမံချက်)ဂရုန်မြေအား အမည်ပေါက်(ခင်ပုန်း)ဖြစ်သူ ဦးခင်ဌေးမှာ (၁၆-၇-၂၀၂၁)ရက်တွင် ကွယ်လွန်သဖြင့် ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မာမာ (၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၃၄၆၀၂)၏ အထွေထွေကုန်ပစ္စည်းလွှဲအပ်ချက်အမှတ် (၁၆၅၉၂/၂၅-၂၀၂၂)ဖြင့် ရရှိသူ ဦးကောင်း ဖြည့်စွဲစဉ် (၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၃၄၆၀၂)မှ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲအပ်ချက်အား အမည်ပေါက် ကွယ်လွန် သဖြင့် အမည်ပေါက်၏ တစ်ဦးတည်းသော တရားဝင်ဇနီးဖြစ်ပြီး အခြားသော ဇနီး/ မယား တစ်ဦးတည်းသောကိစ္စ မရှိပါကြောင်းနှင့် အထက်ဖော်ပြပါ မြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို အား ကျန်ရှိသူတစ်ဦးတည်းသော ဇနီးဖြစ်သူ မိမိကသာလျှင် မြန်မာ့စေလွှတ်တစ်ဦးပေးအပ်ခြင်းနှင့် အမည်ပေါက်ကွယ်လွန်ပြီးနောက် တရားဝင် အမွေဆက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကော်မရှင်တို့က တင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပိုင်ရှင်လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခွင့်လုံသော အထောက် အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ: ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၄)ရပ်ကွက်၊ ယမနေ(၁) လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၈)၊ နှစ်(၆၀) မြေငှားဂရုန်မြေအမျိုးအစား (၄၁'x၆၀') (၂၄၆၀) စတုရန်းပေ (၀.၀၅၆)ဧက အကျယ်ရှိ မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့သည် ဦးစိုးကြည် (၁၂/လမန(နိုင်)၀၆၇၈၀၅)က ဝန်ရန်မြေပေါက် ပိုင်ဆိုင်ပြီး ယင်းမြေကွက်၏ တရားဝင်မခွဲစိတ်ရသေးသော ခေါင်းရင်းဘက်ခြမ်း (မြေကွက်အမှတ်(၅၉)နှင့် ကပ်လျက်ဘက်ခြမ်း) (၂၁ပေ x ၆၀ပေ) အကျယ်ရှိ မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ယခုရောင်းချသူ ဒေါ်ခင် သီတာအေး (၁၁/ရမန(နိုင်)၁၁၂၆၂၃)က ရန်ကုန်မြို့ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင် ရုံး၏ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ် (၁၉၂၂/၂၀၂၂)အရ ဝယ်ယူလက်ဝယ်ရရှိပိုင်ဆိုင် ထားကာ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့် အပြည့်အဝရှိကြောင်း တာဝန်ယူဝန်ခံလျက် ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းလာသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် မြေကွက် မှီးငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် စရန်ငွေတစ်ခုပေးအပ်ကာ ယင်းမြေကွက်နှင့် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည်ကို ကန့်ကွက်လိုပါက ယင်းမြေကွက်နှင့် ပတ်သက်၍ အကျိုးခံစားခွင့်များရှိသည်ဟု အဆိုချသူ မည်သူမဆိုခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများမှ တရားဝင်မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းမှ ရောင်းချသူ တရားရုံး အမိန့်ဒီကရီမူရင်းနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင် ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည်ဆိုပါက ရုံးလုပ်ငန်းကိစ္စများကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စများအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အများသိစေရန် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ: ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ ဧရာဝတီလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၈၃)၊ ပါမစ်မြေအမျိုးအစား (၄၀'x၆၀') (၂၄၀၀) စတုရန်းပေ (၀.၀၅၅)ဧကအကျယ်ရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ် ထားသော နေအိမ်အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံး တို့သည် ဦးလှထွန်း (စီဂျေ-၀၆၉၀၅)က ပါမစ်မြေပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ယခု ရောင်းချသူ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း (၁၂/ဥကတ(နိုင်)၀၁၇၆၇၃)က ပါမစ်မြေပေါက်ထံမှ အဆက်ဆက်အရောင်းအဝယ်ကိစ္စစာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူလက်ဝယ်ရရှိပိုင်ဆိုင် ထားကာ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့် အပြည့်အဝရှိကြောင်း တာဝန်ယူဝန်ခံလျက် ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် မြေကွက် နှင့် နေအိမ်မှီးငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် စရန်ငွေတစ်ခုပေးအပ်ကာ ကို ပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ရာ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည်ကို ကန့်ကွက်လိုပါက ယင်းမြေကွက် နှင့် နေအိမ်နှင့် ပတ်သက်၍ အကျိုးခံစားခွင့်များရှိသည်ဟု အဆိုချသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများမှ ရောင်းချသူ တရားဝင်မှတ်ပုံတင် စာချုပ်စာတမ်းမှ ရောင်းချသူ တရားရုံး အမိန့်ဒီကရီမူရင်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည်ဆိုပါက ရုံးလုပ်ငန်းကိစ္စများကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စများ အောင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ် ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်: ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(သကတ-၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၇၇/က)+(၁၅၇၇/ခ)+(၁၅၇၈/က)+(၁၅၇၈/ခ)ဟုခေါ်တွင်သော မြေအကျယ်အဝန်း ပေ(၂၀x၆၀)+ပေ(၂၀x၆၀)+ပေ(၂၀x၆၀)+ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ နှစ်(၆၀) မြေငှားဂရုန်မြေကွက်(၄)ကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်(၄)ကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရန်ကုန်မြို့တော်စည် ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံခန့်ခွဲမှုမြေယာဌာနရှိ မြို့မြေစာရင်းတွင် ဦးကီးအိန်(ခ) ဦးကြည်အေး(၁၂/ပစက(နိုင်)၀၃၄၆၀၂)အမည်ဖြင့် အမည်ပေါက်မှတ်သားတည်ရှိပြီး အမည်ပေါက်ကိုယ်တိုင်နှင့် အမည်ပေါက်ထံမှ နှစ်ဦး သဘောတူအရောင်းအဝယ်ကိစ္စစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးအောင်ကြီး (၁၂/ဥကတ(နိုင်)၁၁၂၃)တို့မှ မိမိတို့သာလျှင် တရားဝင်လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု၍ အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းရောင်းချရန် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေထံသို့ စကားကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သော တန်ဖိုးပေးစေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား(မှရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံလာ ရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးမြောက်အောင်မြင်သည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ် နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့ဟာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ စိန်ရတုလွတ်လပ် ရေးနေ့ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းစေဖို့အတွက် ဆက်လက် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်ကို ငြိမ်းချမ်းရေးနှစ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိခဲ့တာနဲ့အညီ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လက်တွေ့ကျကျ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တဲ့အတွက် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးနိုင်ဖို့ ဖိတ်ခေါ်ကမ်းလှမ်းခဲ့ပြီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ တယ်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေမှာ ဒေသနဲ့တိုင်းပြည်အတွက် ကောင်းမွန်တဲ့ရလဒ် ကောင်းတွေရရှိခဲ့တဲ့အတွက် ကျန်ရှိနေသေးတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းတွေအနေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ ပါဝင်လာပါက နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ် နိုင်ငံရေးဟာ ပြည့်စုံကောင်းမွန်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ၏ ၁ နှစ်နှင့် ၆ လ(၁၈လ)ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှု နှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်) ၁-၈-၂၀၂၂

ယနေ့ ဖတ်စရာ

သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်လျက်ရှိ
စာမျက်နှာ - ၁၁

ဂျပန်လေကြောင်းလိုင်းများ၌ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ ထုတ်လွှတ်မှုကို သုညရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချရေး ဆောင်ရွက်
စာမျက်နှာ - ၁၃

ပခုက္ကူမြို့နယ် မြစ်ခြေတိုက်နယ် ညောင်လှကျေးရွာအနီး၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ထောင်ထားသည့် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် သံဃာတော် တစ်ပါး ပျံလွန်တော်မူပြီး နှစ်ပါး ဒဏ်ရာရ
စာမျက်နှာ - ၁၅

စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုကို ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် အစားထိုးပါ
စာမျက်နှာ - ၂၀



အမ်းမြို့နယ်၌ သယု(ပဲပခုံ)တံတား တည်ဆောက်မှု ၃၉ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

အမ်း အောက်တိုဘာ ၁၇ ရခိုင်ပြည်နယ် လမ်း၊ တံတားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ် အမ်းမြို့နယ် မင်းဘူး-အမ်း-စစ်တွေလမ်းပေါ်၌ သယု(ပဲပခုံ)တံတားသစ် တည်ဆောက်မှု ၃၉ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မှ သိရသည်။

အမ်းမြို့အဝင် သယုချောင်းကိုဖြတ်သန်း၍ ယခင်မူလကြိုးတံတားဟောင်း ၏ Down Stream ဘက်ခြမ်း ပေ ၅၀ အကွာတွင် တည်ဆောက်နေသော သယု (ပဲပခုံ)တံတားသစ်ကို ပြည်ထောင်စုငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေ ခန့်မှန်း စီမံကိန်း တန်ဖိုး ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၄၀၃၀ အကုန်အကျခံတည်ဆောက်နေခြင်း ဖြစ်သည်။ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းပိုင်း၌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တံတားအထူးအဖွဲ့(၈)က ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ စတင်၍ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☼



အား/ကာသိပွဲအသင်းနှင့် မဟာယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

MNL ပြိုင်ပွဲတွင် အား / ကာသိပွဲနှင့် မဟာယူနိုက်တက် သရေကျ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၇ ၂၀၂၂ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၁၆) တတိယနေ့ကို အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်က သုဝဏ္ဏ ကွင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ အား/ကာသိပွဲနှင့် မဟာယူနိုက်တက်အသင်း နှစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။

သရေတစ်မှတ်ရယူ တန်းဆင်းဇန်နဝါရီလအမှတ်လိုနေ သည့် မဟာယူနိုက်တက်အသင်း ရှန်းကန်ခဲ့ပြီး သရေ တစ်မှတ် ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ အား/ကာသိပွဲအသင်းသည် ယခုပွဲအနိုင်ရလျှင် ထိပ်ဆုံးငါးသင်းစာရင်းဝင်ရန် မျှော်လင့်ချက်ရှိသော်လည်း သရေပွဲကြုံတွေ့ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဦးဆောင်ဂိုးရ နှစ်သင်းစလုံး အမာခံကစားသမားအစုံအလင် ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး ပွဲစကတည်းက တိုက်စစ်ဖွင့်ကစား ခဲ့သည်။ ပွဲအစ လေးမိနစ်တွင် မဟာယူနိုက်တက် အသင်း ဦးဆောင်ဂိုးရခဲ့ပြီး ထက်စော်ထွန်းက သွင်းယူ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနေ့ကပိုင်းတွင် အား/ကာသိပွဲ အသင်းက ချေပဂိုးပြန်ရရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ သို့ ☼